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Městský úřad má nového 
tajemníka

Koncem března nastoupil na městský úřad nový 
tajemník Mgr. Petr Prchal. Bude mít na starosti 
především vedení úřadu a  další agendy, které 
jsem vykonával já před svým zvolením staros-
tou. Namátkou jde například o  odpadové hos-
podářství města, přípravu podkladů pro žádosti 
o  dotace, přípravu výběrových řízení a  mnoho 
dalších úkolů, kterými ho pověří rada města. Pan 
Prchal má s  prací na radnici bohaté zkušenosti, 
neboť v minulém volebním období byl starostou 
městské části Praha 12 a v současné době je též 
zastupitelem Hlavního města Prahy. Po vyhlášení 
výběrového řízení na místo tajemníka jsem byl 
příjemně překvapen velkým zájmem uchazečů 
o toto místo. Celkem se přihlásilo 37 zájemců, což 
si vyžádalo organizaci přijímacích pohovorů ve 
dvou kolech. Od říjnových voleb až do nástupu 
pana Prchala jsem část pracovní náplně tajem-
níka zastával sám a další práci jsem rozdělil mezi 
kolegyně na městském úřadě, kterým bych tímto 
chtěl moc poděkovat, že mi toto ne zcela snadné 
období pomohly překlenout. Nový člen pracov-
ního kolektivu nám tedy bude vítanou pomocí. 
Po dvanácti letech působení ve funkci tajem-
níka mohu říci, že jde o práci zajímavou a velmi 
rozmanitou a  chtěl bych panu Prchalovi popřát, 
aby se mu v novém zaměstnání a samozřejmě též 
v našem pracovním kolektivu líbilo.

Třetí ročník Dobřichovického 
půlmaratonu a Degustační 
míle

V sobotu 16. května se uskuteční již 3. ročník 
Dobřichovického kros půlmaratonu. Přijďte si 
zaběhnout buď celý 1/2 maraton nebo „pouze“ 
závod na 10 km. Tak jako v  loňském roce pořá-
dáme i  letos závod na 1 km pro vaše děti. Start 
i cíl bude opět na Dobřichovickém zámku. Trasa 
půlmaratonu je stejná jako vloni a vede převážně 
podél Berounky z  Dobřichovic přes Černošice, 
zpátky do Dobřichovic, pak do Karlíka, přes Lety, 
Řevnice a po druhém břehu řeky opět na zámek. 
Trasa desetikilometrového závodu kopíruje první 

část půlmaratonu. Prezentace na desetikilomet-
rový závod a na půlmaraton je v 10:00, start obou 
závodů v  10:45. Dětský závod má prezentaci již 
od 9:30 a startuje v 10:00.

Podrobnosti o  závodu najdete na interneto-
vých a facebookových stránkách Dobřichovic a na 
stránkách agentury RubiKon, která nám, tak jako 
v uplynulých letech, pomáhá s přípravou závodu: 
www.radostvpohybu.cz. Na těchto stránkách 
najdete i podrobnosti o přihlašování na závod.

Současně s  půlmaratonem proběhne i  další 
akce, zaměřená na ty, co dají před během před-
nost skleničce dobrého vína, šálku kávy, či gur-
mánskému zážitku. Jde o Dobřichovickou degus-
tační míli, jejíž první ročník proběhl vloni v rámci 
slavnostního otevření zrekonstruované ulice 
5. května. Cílem Degustační míle je navštívit 
vinárny, kavárny, restaurace a další podniky, které 
se nachází v centru Dobřichovic v ulici 5. května 
a  jejím bezprostředním okolí, a  ochutnat něco 
z jejich rozmanité nabídky. Půlmaraton a Degus-
tační míle budou zahájeny současně v  9:30 na 
zámku, přičemž Degustační míle bude probí-
hat po celý den, takže ani ti nejpomalejší z běžců 
se nemusí obávat, že po závodu v  běhu nestih-
nou obejít trasu degustační míle. Více o  pravi-

dlech Dobřichovické degustační míle píše Andrea 
Kudrnová v samostatném článku.

Srdečně vás tedy zvu na obě tyto akce.

Podchod u nádraží v nových 
barvách

Ti z vás, kteří používají při cestě na vlak podchodu 
pod tratí, si nemohli nevšimnout, že donedávna 
dosti nevzhledný podchod, se rozzářil barvami 
nové abstraktní výmalby. S  nápadem výmalby 
podchodu přišel zastupitel a  bývalý místostarosta 
Dobřichovic Jan Abel, který je zároveň zaměstnán 
u  Správy železniční dopravní cesty. Příprava gra-
fického návrhu a  následná realizace byla svěřena 
skupině mladých grafiků a  designérů Fullcolour, 
kteří se zaměřují na tvorbu legálního graffiti a svými 
realizacemi se snaží ukázat, že sprejování nemusí 
být vždy pouze o vandalismu a ničení. Jsou autory 
například malby pro soukromé gymnázium Jana 
Palacha, či Hotel Hilton. Nové barevné ztvárnění 
podchodu se setkává vesměs s  velmi pozitivním 
ohlasem občanů. O náklady na výmalbu se rovným 
dílem podělily České dráhy a město Dobřichovice.

Petr Hampl

Zveřejňování městských smluv

V  souladu s  naším volebním programem 
a  následně se zněním platné koaliční smlouvy 
jsme začali pracovat na naplnění závazku zveřej-
nit platné městské smlouvy.

Výsledky lze najít na webu města (http://www. 
dobrichovice.cz/mesto/o-meste/registr-smluv/) 

v  rubrice Registr smluv. Zatím zde jsou k  dispo-
zici platné smlouvy z let 2009-2012 a 2014 a roku 
letošního. Momentálně pracujeme na roku 2013. 
Zbývat tak již bude pouze oblast smluv nájem-
ních a majetkových (věcná břemena), které jsou 
v  samostatné evidenci. Věřím, že tyto oblasti 
budeme schopni pokrýt nejpozději do konce jara.

Samotná práce představuje mnoho hodin 
studia stovek uzavřených smluv v  jednotlivých 

letech a  hledání jen těch, které i  po 1. lednu 
2015 jsou v platnosti. Tyto se následně oskenují. 
Pokud jsou ve smlouvách údaje osobního cha-
rakteru (například bydliště fyzických nepodnika-
telských osob apod.), příslušné pasáže softwa-
rově začerníme. Z  textu smluv se také pořizují 
základní informační údaje (kdo je smluvní proti-
stranou; jaký je název a předmět smlouvy; jde-li 
z pohledu města o příjem či výdej finančních pro-

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Titulní strana – foto Petr Kubín

Nově vymalovaný podchod pod nádražím
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středků a v jaké výši; do kdy smlouva platí apod.), 
ze kterých vzniká přehledná tabulka, která je na 
webu taktéž zveřejněna. Takže pokud hledáte 
jen základní informace, nemusíte dané smlouvy 
otevírat do detailu, byť samozřejmě lze do každé 
smlouvy v  podobě její pdf kopie nahlédnout 
podrobně.

Věříme, že tento krok dále prohloubí ote-
vřenost města Dobřichovice ke svým občanům, 
veřejnosti a  potenciálním smluvním partnerům. 
Řadíme se tak na roveň našich sousedů v Černo-
šicích či Letech, kde se smlouvy již delší dobu na 
internetu zveřejňují. Každý se může snadno pře-
svědčit, že město nemá v tomto směru co skrývat. 
V neposlední řadě může sloužit webová evidence 
platných smluv jako užitečná elektronická záloha, 
kdyby došlo k jakémukoliv znehodnocení, poško-
zení či ztrátě papírových originálů.

Závěrem si dovolím poděkovat Vlaďce Cvrč-
kové, Danovi Havlíkovi a  Honzovi Hájkovi, kteří 
mi s pracemi kolem zveřejňování smluv vydatně 
pomáhají.

Vladimír Bezděk
radní za Společně pro Dobřichovice

Diskuse o tvorbě územního 
plánu–setkání s občany

Zastupitelé města–členové sdružení FOD – 
připravili a  uspořádali pro občany Dobřicho-
vic o  víkendu 21. a  22. března 2015 v  sále 
MUDr. Fürsta cyklus přednášek s  následnými 
diskusemi, zaměřenými na pokračující tvorbu 
územního plánu. Zúčastnili se jich postupně 
obyvatelé z  Dědiny, Sídliště (nejmenší účast), 
Centra, Luhu a Brunšova, tedy z oblastí, které 
se poněkud odlišují svými vlastnostmi obyt-
ného prostředí. Občané se zájmem sledovali 
výklad Ing. arch. Jitky Mejsnarové, která byla 
pozvaná k  vedení přednášek, a  která profesi 
územního plánování vykonává již téměř 40 
let. K přednášce byly využity podklady a doku-
menty, které jsou v  současnosti dostupné 
(poslední varianta návrhu ÚP před zapraco-
váním připomínek z října 2014 včetně textové 
části a dopravní studie–prognóza z roku 2007).

Přednášky si kladly za cíl přiblížit občanům 
Dobřichovic a  novým zastupitelům základní 
informace o  tom, jak se územní plán poři-
zuje, jak se orientovat v  textové části územ-
ního plánu a  jaké možnosti navržené regula-
tivy v návrhu územní plán připouští. Následo-

vala diskuse, která byla stejně tak důležitá jako 
výklad. Přítomní posluchači nejprve vyjme-
novávali kladné stránky a  hodnoty území, ve 
kterém bydlí, ty se zaznamenaly na tabuli. 
Později občané také pojmenovávali pro-
blémy, se kterými se potkávají a které by bylo 
třeba řešit. Na závěr měl každý z dané lokality 
možnost vybrat tři konkrétní hodnoty a tři pro-
blémy, které jemu osobně připadají nejpod-
statnější, a  ty označit. Zpracované výsledky 
a náměty budou důležité při dalších jednáních 
o úpravách návrhu územního plánu.

Teprve nás čeká formální projednávání 
územního plánu podle stavebního zákona, 
které ale vyžaduje jen jedno veřejné projed-
nání a při kterém se už předvádí hotové řešení 
dohodnuté se státní správou. Proto jsou důle-
žité ještě před tím diskuse o  možnostech 
a  problémech Dobřichovic, které vyžadují 
určitě více času a potřebné informace. Územní 
plán totiž může významně ovlivnit budouc-
nost Dobřichovic. Zastupitelé města zvoleni 
za FOD usilovali, aby besedy podpořilo vedení 
města (bohužel marně), a  tak jim nezbylo, 
než aby organizaci besed zajistili sami na své 
náklady.

Přednáškám bylo přítomno celkem asi 
200 občanů, včetně většiny zastupitelů, kteří 
se také diskuse účastnili. Mimo své pracovní 
povinnosti se besed účastnily i  Ing. Ušia-
ková a  Ing. Jirsová z  úřadu územního pláno-
vání v  Černošicích, který je podle stavebního 
zákona pořizovatelem územního plánu.

Přednášky upozornily na detaily jed-
notlivých regulativů v  území, a  hlavně na 
riziko jejich nejednoznačného výkladu, které 
textová část územního plánu uvádí. Zcela jistě 
ozřejmily mnohým z  nás, jak vzniká základní 
a  nejdůležitější dokument budoucího směru 
vývoje Dobřichovic a jak může celé území pro-
měnit. Říká se, že papír snese všechno, ale 
územní plán slouží pro rozhodování staveb-
ního úřadu, kde není prostor a možnost pole-
mizovat o vhodnosti developerských projektů 
apod., pokud bude v  textu využití přípustné. 
Obyvatelé, kteří byli besedám přítomni, se 
v  krátké  anketě vyjádřili k  otázkám. Uvádím 
jen některé například:
1. Měla by se zástavba pro bydlení v  Dobři-

chovicích podle vás zahušťovat? ANO 11, 
NE 32

2. Které služby vám chybí a  se kterými jste 
spokojeni (škola, školka, kulturní sál, zdra-

votnická zařízení, dům sociálních služeb 
pro seniory, hasiči, hřbitov-urnový háj 
apod.) SPOKOJEN 36, NESPOKOJEN 9. 
Chybí mi: dům sociálních služeb 12, kul-
turní sál 3, pekárna 2, urnový háj 2

3. Je sport a rekreace v obci dostatečná? ANO 
49, NE

4. Měla by obec hledat plochy pro výrobní 
zónu? ANO 6, NE 44

5. Máte pocit, že někde ve vašem okolí je 
ulice moc frekventovaná nebo hlučná?  
 ANO 40 NE 13–Pražská 18, Palackého 12, 
Tyršova 4

6. Má město dostatečný počet polních cest 
na procházky do okolí? ANO 32, NE 14

7. Věnuje se obec problematice cyklistů 
v  obci, kteří jedou nakoupit, za služ-
bami nebo na nádraží? ANO 28, NE 22. 
Chybí stezka (chodci, cyklo) k  obchod-
nímu centru v  Letech, cyklostezka v  Praž-
ské z Dobřichovic do Letů 4, chybí stojany 
(kryté) na nádraží 10, stojany ve městě.

8. Věnuje se obec problematice bezpečné 
cesty pro chodce nebo školáka? ANO 30, 
NE 16. Kde vidíte případný problém nebo 
řešení? Pražská/Palackého/Vítova/Tyr-
šova – úzké chodníky, využití Fügnerovy 
jako spojky mezi školami, příp. městské 
pozemky mezi Lomenou a  5. května (3), 
průchod Lomená a  Palackého (3). Využití 
jiných cest než pouze Palackého, zatím 
nevhodně na úkor soukromých pozemků 
místo využití vlastních městských.

9. Vítali byste obec bez průjezdné dopravy? 
ANO 47, NE 9

10. Měl by plán města více chránit nebo obno-
vovat přírodní plochy (např. aleje)? ANO 
39, NE 3
Výsledky celé ankety včetně všech připo-

mínek najdete na www.obcane-dobrichovic.
cz. Nejen že se tam seznámíte s názory vašich 
sousedů o tom, jak by si představovali své okolí 
v budoucnu, zároveň je to i podnět a významná 
zpráva pro zastupitele, kteří mohou při tvorbě 
územního plánu své argumenty opřít právě 
o názory občanů, které zastupují.

Obyvatelům, kteří se besed zúčastnili, patří 
dík za zájem i  za sdělení názorů. Poděkování 
patří rovněž Ing. arch. Mejsnarové, za to, že 
pozvání k uspořádání besed přijala, a že věno-
vala svůj volný čas k přípravě „maratónu“, a to 
bez nároku na odměnu.
Doc. Mgr. Tomáš Koutník, Dobřichovice 25. 3. 2015

Vítání občánků, tradiční 
slavnost pro rodiče nově 
narozených dětí bude v  pátek 
12. června v 17 hodin ve 
velkém sále dobřichovického 
zámku. Vítání se týká dětí 
narozených v roce 2014, 
s trvalým bydlištěm 
v Dobřichovicích.

V souladu s ustanovením zákona 101/2000 
Sb., o  ochraně osobních údajů, nelze 
automaticky rozesílat pozvánky k  vítání 
občánků do domácností. Nemůžeme totiž 
nahlížet do evidence obyvatel a  za tímto 
účelem zjišťovat osobní údaje o  rodičích. 
S  ohledem na tuto skutečnost prosíme 
tedy všechny rodiče, kteří mají zájem se 
akce zúčastnit, aby se včas přihlásili tele-
fonicky, emailem (info@dobrichovice.
cz) nebo osobně na sekretariátu našeho 

úřadu. Na stránkách města je v „Novinkách“ 
umístěno oznámení i  formulář potřeb-
ného „souhlasu se zasláním pozvánky na 
vítání občánků“, ten si můžete vyzvednout 
i  osobně na podatelně (nebo na sekreta-
riátu) MěÚ. Při osobní návštěvě rodiče 
vyplní a  podepíší „souhlas“ a  dostanou 
pozvánku na slavnost. Potřebný souhlas 
lze poslat i v podobě scanu e-mailem nebo 
poštou.

vlc
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Důležité upozornění

V době od 4. do 6. května bude z důvodu rekon-
strukce uzavřen železniční přejezd u  dobřicho-
vického mostu. V  pondělí 4. května bude ranní 
provoz ukončen průjezdem autobusu kolem 
osmé hodiny, pak bude přejezd pro automobily 
uzavřen. Oficiální objízdná trasa pro automobily 
je navržena přes Řevnice. Autobusy budou ukon-
čeny u nádraží.

PP

U p o z o r n ě n í  z  m ě s t s k é h o  ú ř a d u 
n a  t e r m í n  s p l a t n o s t i  m í s t n í c h 
p o p l a t k ů .  O p a k u j e m e  v ý z v u  k  z a p l a -
c e n í  m í s t n í c h  p o p l a t k ů  z a  r o k 
2 0 1 5 .

Místní poplatek za komunální 
odpad

Upozorňujeme všechny občany, kteří mají v Dob-
řichovicích trvalý pobyt, dále i  ty, kteří mají ve 
vlastnictví byt nebo dům, ve kterých není hlášena 
k  pobytu žádná fyzická osoba, majitele rekreač-
ních objektů, dále cizince, kteří mají na území 
města povolený trvalý nebo přechodný pobyt po 
dobu delší než 90 dnů, že ke dni 30. června 2015 
je splatný místní poplatek za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů za rok 2015.

Výše poplatku činí 600 Kč (platí od roku 2013) 
za každou trvale hlášenou osobu včetně cizinců, 
za každý rekreační objekt nebo za každý neobyd-
lený objekt (dům či byt).

Platby jsou možné hotově na pokladně úřadu, 
poštovní poukázkou nebo bankovním převo-
dem na účet města č. 388029319/0800, jako vari-
abilní symbol uveďte číslo 3722 a jako specifický 
symbol uveďte číslo vašeho domu (číslo chaty se 
uvádí s předponou 200)

Místní poplatek ze psů

Splatnost poplatku ze psů je shodně ke dni 30. 
června 2015.

V případě bankovního převodu uvádějte vari-
abilní symbol 1341, vše ostatní je shodné.

Místní poplatek je forma daně. Včas nezapla-
cené poplatky nebo část těchto poplatků mohou 
být zvýšeny až na trojnásobek.

Více podrobností naleznete na stránkách 
města www.dobrichovice.cz nebo na telefonu 
257 712 183 a 257 711 590.

A zase budou snídaně u řeky

Jaro je tu a pátý ročník Farmářských trhů přivítá 
první návštěvníky v sobotu 9. května a následně 
každou další lichou sobotu až do konce října 
(další trhy budou v sobotu 23. května).

V  nabídce bude první zelenina, sadba zele-
niny či letniček, nebudou chybět stálí pěstitelé 
a výrobci a také snídaně, oblíbené již několik let. 
Nakupování na trzích je také společenské setkání 
– setkání s  pěstitelem nebo výrobcem spoluvy-

Rozpočet města Dobřichovice na rok 2015

Příjmy 2015 
v Kč

Výdaje 2015 
v Kč

0000 62 900 000
1039 Ost. záležitosti lesního hospodářství 280 000 258 000
2212 Silnice 14 000 000
2219 Ost. záležitosti pozemních komunikací 2 000 000
2221 Provoz veřejné silniční dopravy 400 000
2310 Pitná voda 200 000
2321 Odvád. a čišť. odp. vod a nakládání s kaly 1 200 000 500 000
3111 Předškolní zařízení 20 800 000
3113 Základní školy 7 600 000
3141 Škol. strav. při předškol. a zákl. vzdělávání
3231 Základní umělecké školy 140 000
3299 Záležitosti vzdělávání a výzkumu j.n.
3314 Činnosti knihovnické 30 000 550 000
3319 Ost. záležitosti kultury 800 000
3329 Zálež. ochrany památek, péče o kult. dědictví 400 000
3349 Ost. záležitosti sdělovacích prostředků 200 000 330 000
3392 Zájmová činnost v kultuře 80 000 1 000 000
3399 Zálež. kultury, církví a sděl. prostředků 1 000 000 2 500 000
3419 Ost. tělovýchovná činnost 300 000
3421 Využití volného času dětí a mládeže 100 000
3429 Zájmová činnost a rekreace j.n. 120 000 140 000
3612 Bytové hospodářství 1 200 000 400 000
3613 Nebytové hospodářství 1 000 000 400 000
3631 Veřejné osvětlení 4 500 000
3632 Pohřebnictví 200 000
3633 Výstavba a údržba místních inženýr. sítí 300 000
3635 Územní plánování 15 000 000 2 000 000
3639 komunální služby a územní rozvoj j.n. 10 000 1 800 000
3722 Sběr a odvoz komunálních odpadů 10 000 5 000 000
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 1 800 000
3799 Ostatní ekologické záležitosti
4319 Ost. soc. péče a pomoc zdrav. post. občanů 100 000
4351 Osob. Asist., peč. Služba a podpora sam. byd. 100 000
4343 Soc. pom. osobám při živel. pohromě či požáru
5299 Ost. záležitosti civ. připr. na kriz. st
5311 Bezpečnost a veřejný pořádek 1 000 000
5512 Požární ochrana- dobr. část 450 000
6112 Zastupitelstva obcí 1 100 000
6114 Volby do parlamentu ČR
6115 Volby do zastupitelstev ÚSC
6117 Volby do Evropského parlamentu
6149 Ostatní všeobecná vnitřní správa
6171 Činnost místní správy 70 000 7 100 000
6172 Činnost regionální správy
6310 Příjmy a výdaje z úvěr. finanč. operací 20 000 150 000
6330 Převody vlastním fondům v rozp. úz. úr
6402 Finanční vypořádání minulých let
6409 Ostatní činnost j.n.

zůstatek na účtech z roku 2014 8 289 356
rezerva 8 267 356

8124 splátky úvěrů 5 004 000
Celkem 91 549 356 Kč 91 549 356

 
Schváleno zastupitelstvem dne 27. února 2015 

Tříděný rostlinný odpad

Podle novelizovaného zákona o  odpadech 
(zákon č. 229/2014 Sb.) zajišťuje Město Dobřicho-
vice v období od 1. dubna do 31. října možnost 

odkládání vytříděného biologického odpadu, 
tzn. netekutých rostlinných zbytků po údržbě 
zahrad a  zelených ploch v  recyklačním dvoře 
v  ulici 5. května u  čistírny odpadních vod (na 
bývalé skládce).

PP
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tváří možnost ovlivnit nabídku na trhu. Je moc 
dobře, že si lidé našli na trh cestu, na rozdíl od 
nákupů v obchodních řetězcích rozhodně nespě-
chají a  pečlivě vybírají, dávají se do přátelské 
řeči s trhovci, což je v našem uspěchaném životě 
velmi vítaná věc.

Na webových stránkách www.dobrichovicke-
trhy.cz se dozvíte aktuální informace. Přijďte si 
nakoupit, nebo jen tak pobýt na trh, začínáme 9. 
května v 8 hodin u zámku.

Vlc

Sběr a odvoz nebezpečného 
odpadu

V sobotu dne 2. května 2015 bude v Dobřichovi-
cích probíhat svoz nebezpečného odpadu. Kon-
tejner bude přistaven jako obvykle od 9.00 do 
10.00 u  nádraží, od 10.00 do 11.00 před měst-
ským úřadem a od 11.00 do 12.00 před budovou 
mateřské školy.

Za odložení vašeho nebezpečného odpadu 
nebudete osádce vozu nic platit, náklady jsou 
pokryty poplatkem, který jste jistě již zapla-
tili. Nebezpečným odpadem jsou staré barvy 
a  jejich zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od 
barev, oleje, filtry z aut, autobaterie, nespotřebo-
vané prostředky na ochranu rostlin, nespotřebo-
vané fotochemikálie, zářivky a výbojky, staré tele-
vizory nebo jejich obrazovky, součásti počítačů, 
staré elektrické spotřebiče, veškeré monočlánky 
a  podobné suché baterie a  další nebezpečný 
odpad, jehož výčet jsme již mnohokrát opakovali. 
Takže ještě jednou: nebezpečný odpad nepatří 
do popelnice, neboť vyžaduje speciálně zabez-
pečenou skládku nebo recyklaci.

PH

Žádost o poskytnutí 
vzpomínek a fotografií

V  květnu budeme vzpomínat na dobu před 70 
roky, kdy v  Evropě skončila 2. světová válka. 
Chceme tomuto výročí věnovat v  informačním 
listu nejméně jednu dvojstranu, a proto žádáme 

ty z vás, kteří mají doma staré fotografie z války, 
zejména fotografie z  Dobřichovic nebo z  okolí, 
aby je poskytli pro naskenování a publikaci.

Rovněž prosíme pamětníky o jejich vzpomínky 
na válku, na její konec, na osvobození Dobřicho-
vic a na jakékoliv další vzpomínky na toto složité 
období nejen v  životě Dobřichovic, ale i  celé 
Evropy a většiny světa. Vždyť ne nadarmo se jedná 
o „světovou válku“. Bojovalo se v  Evropě, v  Asii, 
v Africe, ale i v Americe a ohrožena byla i Austrálie.

Vaše fotografie si pouze půjčíme na jeden 
nebo dva dny, bez jejich poškození je naskenu-
jeme a opět vám je vrátíme.

Pokud staré fotografie doma najdete, zavo-
lejte buď na obecní (městský) úřad nebo autorovi 
těchto řádek na telefon 731-503334 a domluvíme 
se na dalším postupu.

Za fotografie nebo vzpomínky pamětníků 
předem děkujeme.

V. Kratochvíl

O čem jednala rada města

Rada se za dobu od poslední uzávěrky sešla 
celkem dvakrát a  jednala u  následujících záleži-
tostech:

Starosta seznámil radu s  životní situací ženy, 
která je v opatrovnictví MěÚ Dobřichovice a bydlí 
v  obecním domě. Na pronájem bytu v  tomto 
domě dosud nebyla uzavřena nájemní smlouva. 
Návrh vyšel z výše nájemného sousedního bytu, 
kde je celkové nájemné ve výši 2.275,- Kč/měs. 
Vzhledem menší k výměře projednávaného bytu 
navrhl starosta nájemné 1.500,- Kč/měs. Rada 
návrh schválila.

Starosta informoval radu, že skončila licence 
dosud využívaného právního software měst-
ského úřadu. Na nákup nového software provedl 
městský úřad poptávkové řízení, v němž vyzval 4 
firmy, aby předložily nabídky. Ing. Bezděk dopo-
ručil z  předložených nabídek právní software 
společnosti Codexis, která  nabízí komplexní 
služby a možnost veřejného využití (např. nahlí-
žení do zákonů) v  městské knihovně. Ostatní 
členové rady návrh podpořili. Systém nahradí 
dosud odebírané tištěné verze a splní zákonnou 
povinnost obce umožnit občanům nahlížení do 
Sbírky zákonů. Rada souhlasí s  nákupem práv-
ního systému Codexis.

Starosta poptal firmu Ing. Sejfa, aby předložila 
cenovou nabídku na vyčištění, odstranění nále-
tové zeleně a  srovnání terénu cesty v  pokračo-
vání nově vydlážděné ulice K Dubu, kterou finan-
coval pan Janeček. Cesta by měla sloužit pro pěší 
a  zároveň by měla být vyčištěna odvodňovací 
strouha nad cestou. Pan Sejf předložil cenovou 
nabídku požadovaných úprav uvedené části 
komunikace K Dubu na 24.000,- Kč. Rada prove-
dení terénních úprav cesty schválila.

Starosta seznámil radu s některými dotačními 
tituly v roce 2015. Z programu FROM je potenci-
ální možnost získat dotaci na veřejné osvětlení 
(např. Všenorská ulice); z dalších krajských dotací 
podporu pro Královský průvod a vybavení hasičů. 
Pomocí dotace ROPu by bylo možné pokračo-
vat v rekonstrukcích komunikací. Z ROPu je také 
možnost získat dotaci na divadelní sál, ale musela 
by se vyčerpat v  letošním roce, tzn. zpraco-
vat dokumentaci pro provedení stavby, provést 

výběrové řízení a  realizovat stavbu s  termínem 
dokončení v  roce 2015, což není reálné. Sta-
rosta zkusí projednat možnosti posunutí termínů 
s představiteli ROPu.

Starosta informoval o  návrhu občan-
ského sdružení Dobnet na uzavření partnerské 
smlouvy o  vzájemné spolupráci, kdy Dobnet 
poskytne mj. telekomunikační a  internetové 
služby a MěÚ např. prostor pro umístění antén-
ních systémů, reklamu apod. Rada má v součas-
nosti zájem o  pořizování záznamů ze zasedání 
zastupitelstva a využití médií Dobnetu k propa-
gaci akcí obce. Rada pověřuje starostu vyjed-
nat výhodnější podmínky vzhledem k  tomu, 
že obec nevyužije některé nabízené bonusy 
a  na druhé straně poskytuje bezplatně prostor 
pro antény Dobnetu na svých budovách. Sou-
časně by se měla projednat i bezpečnost nových 
antén. Rada pověřuje starostu k  uzavření part-
nerské smlouvy se společností Dobnet za před-
pokladu, že záznamy ze zasedání zastupitel-
stev budou prováděny zdarma, protože proná-
jem prostor pro antény společnosti Dobnet není 
zpoplatněn.

Starosta informoval o  žádosti paní Zuzany 
Vostatkové o  rekolaudaci své přípojky vodo-
vodu, která je na pozemku městské komunikace 
(pozemek pod komunikací předala paní Vostat-
ková městu), na veřejný vodovodní řad města 
Dobřichovice. Jedná se o sdruženou přípojku, na 
niž je napojeno několik nemovitostí. Rada sou-
hlasí s rekolaudací sdružené vodovodní přípojky 
na pozemku 2861/2 na veřejný vodovodní řad.

Ing. Bezděk se dotázal na vývoj v  pohledáv-
kách za dlužené poplatky za odpad. Navrhl řešit 
situaci formou upomínky s  předvyplněnou slo-
ženkou. Dále se informoval na stav pohledávky 
města u  firmy Aquaconsult a  na stav dočerpání 
dotace na školu.

RNDr. Kratochvíl upozornil, že je potřeba 
nechat vymazat zástavní právo, které vázne na 
objektu hotelu Pod Vinicí, protože starý úvěr od 
SFŽP na rekonstrukci ČOV byl již zaplacen.

Radní jednali o potřebě vybudovat stojan na 
kola u  podchodu k  nádraží směrem Všenorské 
ulice, včetně vyřezání křovin a  umístění infor-
mační vývěsky.

Ing. Abel informoval, že v pátek a sobotu (21. 
a 22. 3. 2015) bude realizována grafická výzdoba–
graffiti v podchodu u nádraží. Současně upozor-
nil, že si holubi zvykli sedat na pylon lávky, zne-
čišťují lávku a navrhl zde instalovat zábrany proti 
usedání ptactva.

Doporučil také, aby byla Českým drahám, 
resp. krajskému úřadu navržena změna grafi-
konu, která by navrátila dva pozdější noční vlaky 
(v každém směru jeden) do jízdního řádu. Vhodná 
by byla domluva více starostů mikroregionu.

Upozornil také, že by bylo potřeba vyčistit 
odvodňovací příkop ve Všenorské ulici ještě před 
začátkem vegetační sezóny a dobudovat propus-
tek.

Paní ředitelka MŠ Bc. Víšková informoval 
radu o získání titulu „Mateřská škola Dobřicho-
vice – škola udržitelného rozvoje Středočes-
kého kraje“. Z  980 účastníků bylo vybráno 70 
škol od mateřských po střední, přitom mateř-
ských škol bylo vybráno pouhých 10. Jedná se 
o  významný úspěch propracovaného školního 
programu MŠ. V rámci aktivit spojených s uve-

Prodej domácích sýrů na farmářském trhu
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deným titulem proběhly a  proběhnou různé 
v rámci „Roku půdy“, šetření energií a ekologic-
kého zpracovávání odpadů, s  nimiž se budou 
moci seznámit i  občané města. Titul, který MŠ 
obdržela, se obnovuje každé tři roky a  jistě 
napomůže i při získávání dotací z krajských pro-
gramů. Starosta a členové rady poděkovali ředi-
telce  Víškové za dobrou reprezentaci města 
a  popřáli jí mnoho úspěchů při  pokračování 
v této činnosti.

Ing. Eva Slavíčková, členka Školské rady ZŠ 
Dobřichovice, seznámila radu s názorem zástupců 
města ve školské radě Základní školy Dobři-
chovice na koncepci rozvoje školství, kterou 
bude rada města posuzovat. Materiál pokládá 
za velmi důkladný a  rozsáhlý, takže ho doporu-
čuje pro účely zveřejnění zkrátit. V  tomto struč-
nějším výtahu by bylo specifikovalo, ve kterých 
oblastech se bude škola rozvíjet (jaký je sou-
časný a cílový stav, které kroky jsou klíčové). Ing. 
Bezděk navrhl, aby výsledný text pro radu a veřej-
nost měl charakter stručného souhrnu typu „swot 
analýzy“, tzn. identifikaci silných a slabých stránek, 
příležitostí (možnosti rozvoje a jakými metodami) 
a hrozeb (v čem se stagnuje a jak to překonat). Sta-
rosta upozornil, že je nutné žádat pouze hodnoti-
telná a kvantifikovatelná kritéria. Ing. Pánek zdů-
raznil, že rada je spokojená s činností ZŠ i s daty, 
která poskytuje, jedná se jen o  specifikaci, kam 
napřít v budoucnosti síly. Ing. arch. Kándl dopo-
ručil stanovit pár bodů, které zajímají zastupitele, 
rodiče i děti, a domluvit s ředitelem ZŠ jejich zpra-
cování. Rada se bude koncepcí rozvoje školství 
dále zabývat. Rada pověřila Ing. Bezděka projed-
nat s ředitelem ZŠ, které informace rada požaduje 
pro posouzení koncepce dalšího rozvoje školy.

Do jednání rady města se objednal pan 
Pavel Svoboda spolumajitel kempu s  tím, že dle 
jeho názoru byla do pasportu místních komu-
nikací omylem zařazena část pozemku kempu 
jako místní komunikace 4. třídy. Pan Svoboda 
žádá radu o  výmaz této cesty z  pasportu míst-
ních komunikaci města Dobřichovice. Do rady 
se k  tomuto bodu objednal také Daniel Havlík, 
který naopak tvrdí, že tato část pozemku kempu 
byla zařazena do pasportu místních komunikací 
oprávněně a  že tvoří přístupovou cestu k  jeho 
pozemkům. Rada rozhodla, že si k této problema-
tice nechá zpracovat expertní posudek.

Rada jednala o  přípravě projektové dokumen-
tace a  výběrového řízení na dokončení přístavby 
další třídy mateřské školy a dalších souvisejících sta-
vebních prací. Vzhledem k  tomu, že tomuto pro-
jektu se od počátku věnoval místostarosta Michael 
Pánek, navrhl starosta pověřit M. Pánka jednáními, 
souvisejícími s  dokončením této stavební akce. 
Rada pověřuje místostarostu Pánka veškerými jed-
náními, která jsou nutná k dokončení dostavby další 
třídy MŠ a  dokončení rekonstrukce fasády a  okolí   
MŠ. Jedná se zejména o  zadání a kontrolu projek-
tové přípravy – prováděcí a zadávací dokumentace 
s výkazem výměr,  okolí a chodníky v areálu objektu, 
opravu fasády po celém obvodu, rekonstrukci brány 
a  branky. Dále přípravou dokumentace k  novým 
parkovacím místům podél ulic Březová a Francouz-
ská, která bude případně využita v  rámci dotace 
ROP na rekonstrukci komunikace Francouzská. Dále 
přípravou souvisejících výběrových řízení na doda-
vatele stavby a  dohledem nad průběhem prací 
dodavatelské firmy a zajištění kolaudace stavby.

Rada byla oslovena paní Alžbětou Svobodo-
vou s návrhem na výstavbu Fit + Fun Parku Dobři-
chovice. Jedná se o pořízení a instalaci cvičebních 
strojů pro dospělé a děti v blízkosti cyklostezky. 
Projekt by se realizoval v případě získání dotace 
z  příslušných dotačních programů kraje. Paní A. 
Svobodová by realizovala jak žádost o  dotaci, 
tak i zajištění výběrového řízení realizátora prací. 
Radu požádala, aby se město stalo nositelem 
tohoto projektu. Rada souhlasí se zřízením Fit + 
Fun Parku Dobřichovice za předpokladu, že bude 
poskytnuta dotace pokrývající cca 90 % nákladů, 
které nesmějí převýšit částku 500  000  Kč. Před-
pokladem realizace je i  souhlas rady s  výběrem 
a umístěním cvičebních prvků.

RNDr. V. Kratochvíl informoval radu o postupu 
jednání o zřízení pěšího průchodu Lomená – Palac-
kého. Komunikace by měla procházet i  přes sou-
kromé pozemky a  bude třeba s  majiteli jednat 
o  podmínkách užívání nebo případného prodeje 
pozemku městu. Současně je nutné dořešit 
problém se starou stodolou, aby její stav neohro-
žoval budoucí chodce využívající průchod. Rada 
pověřuje RNDr. Kratochvíla jednáním ve věci zřízení 
průchodu z ulice Lomená do ulice Palackého.

V. Kratochvíl rovněž informoval o  jednání 
s  panem Milanem Vanžurou, jehož plot se ocitl 
administrativním nedopatřením při rekonstrukci 
ulice Randova (pro koupi pozemku byl použit starý 
oddělovací geometrický plán) v pásu širokém nece-
lých 30 cm na pozemku města. Obě strany pokládají 
za nejúčelnější řešení vzniklé situace pronajmout 
tuto část pozemku o výměře cca 9 m2 města panu 
M. Vanžurovi. Rada schválila toto řešení a ukládá sta-
rostovi tento návrh předložit zastupitelstvu.

Paní Karolina Seidlová požádala radu o zacho-
vání původních podmínek výpovědní lhůty 
v  podnájemní smlouvě k  vinotéce na zámku 
Dobřichovice, která by na ní měla být převe-
dena. Zdůvodnila svou žádost dalšími finančními 
závazky, které jsou navázané na původní znění. 
Rada žádost projednala a  vzhledem k  tomu, že 
se jedná o  převzetí původní smlouvy, vyslovila 
souhlas s návrhem.

Rada jednala o  žádosti o  povolení dvou 
hudebních produkcí v  kempu. Závěrem diskuse 

se rada shodla na možném povolování hudeb-
ních produkcí až do 24.00 s tím, že po 22.00 jsou 
pořadatelé povinni snížit intenzitu zvuku tak, 
aby produkce nenarušovala noční klid. Nebude-
li tato zásada dodržena, nebudou organizátorům 
hudební akce v době po 22 hod. povolovány.

Starosta Ing. P. Hampl seznámil radu s žádostí 
o  záštitu starosty na akci SOS 2015 Extreme, 
kterou tradičně pořádá v  Dobřichovicích Asoci-
ace dobrovolných záchranářů ČR z. s. Rada s udě-
lením záštity souhlasí.

Město obdrželo informaci, že silnice do Kar-
lického údolí bude uzavřena v  období mezi 
dubnem a říjnem letošního roku z důvodů opravy 
mostku na konci Karlíka.

podle zápisů z jednání sestavil vk

Velký úspěch naší mateřské 
školy

Krajský úřad Středočeského kraje propůjčil 
Mateřské škole v Dobřichovicích titul „Škola udr-
žitelného rozvoje“, který může škola používat 
v  období let 2015 až 2017. Jak si škola toto pří-
zvisko zasloužila? Byla mezi 980 školami Stře-
dočeského kraje, které byly osloveny a  dotá-
zány, jestli splňují podmínky pro získání tohoto 
ocenění. Podmínky splnilo pouze 70 škol, deset 
z nich bylo mateřských. Mateřská škola v Dobři-
chovicích tedy patří mezi desítku školek ve Stře-
dočeském kraji, které se mohou pyšnit titulem 
v oblasti udržitelného rozvoje.

Ředitelka MŠ Dobřichovice, Monika Víšková 
prozradila, jaké podmínky musela škola splnit: 
„Především bylo nutné zpracovat takový vzdělá-
vací program školy, který je na udržitelný rozvoj 
zaměřen. Aktivity mateřské školy jsou zacílené 
především na ochranu přírody. Šetříme světlem, 
vodou, energiemi, a tím prokazatelně škola napl-
ňuje cíle udržitelného rozvoje. Mateřská škola se 
účastní ekologických projektů a soutěží a sama je 
organizuje. Uvědomujeme si, že příroda nepotře-
buje lidi. To lidé potřebují přírodu.“

Na otázku, co pro mateřskou školu titul Škola 
udržitelného rozvoje znamená, odpověděla Monika 
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Víšková: „Je to pro nás ocenění, ale i závazek. Děti 
a  žáci takto oceněných škol spolu s  učiteli, rodiči 
a dalšími partnery přemýšlí o tom, co mohou udělat 
pro udržitelnější rozvoj své obce nebo města. 
Spolu pak postupně navržené změny uskutečňují, 
a tím mění k lepšímu místo, kde žijí a studují.“.

EV

Družba po osmnácté

Již 18 trvá partnerství naší dobřichovické školy se 
základní školou v Eschwege. Letos se žáci 8. a 9. 
tříd vydali na společné setkání opět do rakous-
kých Alp. Prvně se této výměny zúčastnil i  náš 
nový německý kolega Jacob Venuß. Zde vám 
nabízíme jeho postřehy.

„Je šedivá, deštivá březnová neděle. Takový 
ten den, kdy člověk nechce vytáhnout paty 
z  domu. I  přesto musím dnes brzy do školy 

v Dobřichovicích. Odjíždí se totiž do rakouského 
Schladmingu na tradiční německo-české setkání 
žáků. A já jsem jako německý lektor u toho.“

Je tu pozdvižení. Batohy, kufry a lyžařské vyba-
vení jsou spěšně uloženy do kufru modrého auto-
busu, děti vzrušeně pobíhají sem a  tam, rodiče 
naposledy před odjezdem zamávají … a  jde se 
na to. Autobus spěchá šedou krajinou, většina 
si čte, nebo poslouchá hudbu, někdo spí. Kolem 
poledne dorazí naše dvacetičlenná skupina na 
odpočívadlo nedaleko Norimberku, kde na nás 
netrpělivě čekají připraveni žáci německé part-
nerské školy v Eschwege. Podél Mnichova a Sal-
cburku se už jede přímo do rakouských Alp.

Naše ubytování je útulný dům s  prostorným 
obývacím pokojem a velkou kuchyní. Ta je konec-
konců nezbytná, protože se budeme během sed-
midenního pobytu o  sebe starat sami. Kuchyň-
ský harmonogram předepisuje, kdo musí kdy 
pomáhat s vařením, mytím nádobí a úklidem. Pro 

téměř 50 lidí to logisticky není úplně jednoduchá 
věc. Daří se nám to však docela dobře.

Podmínky pro lyžování jsou jako z  katalogu 
cestovky. Bílý sníh, jasný sluneční svit, dobře při-
pravené sjezdovky a  idylická horská krajina. Od 
pondělí do pátku tedy trávíme na sjezdovkách 
denně 6 hodin. Téměř všichni žáci jezdí technicky 
na velmi vysoké úrovni. Jsem ohromen. Večery 
probíhají ve znamení německo-české výměny. 
Děti obou zemí prezentují střídavě zábavné hry. 
Ledy se lámou. Počáteční ostych v komunikaci je 
po 3 dnech úplně pryč a vznikají první přátelství.

Sedm dní je bohužel pryč rychleji, než jsme 
čekali. Jsme na zpáteční cestě. Necháváme za sebou 
hory, propouštíme nové německé přátele a jedeme 
zpět do Prahy. Hezké zážitky posledních dnů se 
míchají s  nostalgií, ale ve vzduchu již visí i  radost 
z pomyšlení na domov. Ve mně zůstává vzpomínka 
na nezapomenutelný týden se skvělými lidmi.

Pozdě večer přijíždíme do Dobřichovic. V deš-
tivou březnovou sobotu.“

Obecní výlet na Českolipsko

Letošní první obecní výlet se konal na první jarní den 
21. března 2015 a směřoval na Českolipsko, tentokrát 
za přírodními památkami. V České Lípě jsme si nej-
dříve prohlédli zbytky vodního hradu Lipý, kde nám 
vtipný pan průvodce Brambora povykládal spoustu 
zajímavostí o hradě založeném Ronovci, z něhož se 
toho kvůli odstřelu v roce 1957 bohužel moc neza-
chovalo. Pak jsme se rozprchli do hospod na náměstí 
na oběd a po krátké volné prohlídce města jsme se 
konečně přesunuli za tou slibovanou přírodou.

Další zastávkou byla totiž průrva Ploučnice 
v  Novinách pod Ralskem, zvaná také Pekelný 
jícen. To je v pískovcové skále vytesaný tunel pro 
řeku, dříve sloužící jako náhon k mlýnu. Zepředu 
to vypadalo moc zajímavě, prostě skála, ze které 
se valí řeka, ale kdo po schodech vyšplhal nahoru, 
mohl obdivovat i dlouhou a hlubokou průrvu, dole 
v řece ryby a dokonce i smaragdového ledňáčka.

Poté jsme navštívili Pustý kostel, což je přímo 
u silnice na Svitavu uměle vytvořená jeskyně s kle-
nutými stropy a mohutnými skalními pilíři. Bylo to 
trochu bludiště, ale nikoho jsme neztratili, tak nás 
pan řidič Venclíček mohl odvézt do Svojkova na 
zlatý hřeb dnešního programu. Údolím s pískov-
covými skalami zvaným Modlivý důl a kolem stu-
dánky U Stážce jsme došli ke Skalní kapli s nád-
herně vytesaným portálem ve skalním bloku. Po 
krátkém odpočinku a  hromadném fotu jsme se 
vydali zpět k autobusu. Někdo ještě stihl obhléd-
nout blízkou zříceninu hradu Svojkov, ale většina 
výletníků byla zralá spíš na kafe v zahrádce hos-
půdky a pohodlnou cestu busem domů.

Jana Maxová

Stavba vodovodu pro Všenory

Ti z vás, kteří jezdí autem přes Všenory a nahoru 
na Cukrák, jistě zaznamenali výkopové práce 
podél silnice na Jíloviště. Probíhá zde pokládka 

vodovodního potrubí, které bude zásobovat naši 
sousední obec, která má dlouhodobé problémy 
s pitnou vodou.

Vodovodní přivaděč pro Všenory bude 
napojen na vodovodní potrubí, které spojí 
Zbraslav s Mníškem pod Brdy, který má rovněž 

problémy s  pitnou vodou. Na tento vodovod 
se kromě Mníšku a  Všenor napojí i  další obce 
a  městečka, jistě ho využije i  Jíloviště. Akce je 
podporována z  dotačních titulů a  má název 
„Zásobování mníšeckého regionu pitnou 
vodou“.

Zajímavosti

Výletníci u Skalní kaple v Modlivém dole

Studenti škol z Eschwege a z Dobřichovic na společném lyžování
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Znamená to, že naši všenorští sousedé budou 
v budoucnosti pít pražskou vodu, která většinou 
pochází z řeky Želivky.

Nyní trochu méně příjemná informace. Na 
konci května a  v  červnu budou probíhat výko-
pové práce v ul. Květoslava Mašity, tedy v zasta-
věné části Všenor a  bude omezen provoz na 
silnici procházející Všenory. Provoz bude omezen 
na jeden pruh a řízen světly.

VK

Anketa – pojmenování nové 
ulice

S  blížícím se dokončením 1. etapy přestavby 
bývalého statku se množí dotazy, jakou budou 
mít obyvatelé areálu DOB Centrum adresu svých 
bytů. Při jednom takovém hovoru nad skleničkou 
vína v La Fontaně jsme se s několika z nich pustili 
do hledání odpovědi.

Stávající čísla popisná 3, 432 a  433 zůsta-
nou původním objektům tak, jak jsou zapsaná 
v  katastru nemovitostí. Čtyři nové objekty vzni-
kající v  nynější etapě výstavby získají nové číslo 
popisné (jedno společné) a  zachovají si popis 
vchodů dle dnešního označení G, H, I a J. Nabízí 
se možnost použít adresu ulice 5. května (začíná 
právě u vjezdu do statku, ale sama o sobě je velmi 
dlouhá), nebo Za Parkem (dva ze vchodů budou 
právě z  ní, ale jinak tato ulice spíše symbolizuje 
označení pro celé sídliště). Logičtější se nám jeví 
nově pojmenovat vznikající ulici či prostran-
ství uvnitř areálu a  tu použít jako adresu ozna-
čující celý areál. Pojďme přemýšlet společně nad 
novým jménem.

Napříč areálem od východu na západ povede 
„prodloužení“ ulice 5. května. Část jako ulice, část 
jako cesta pro pěší a cyklisty. Z té bude odbočo-
vat severojižní propojení do parku a z toho další 
spojka k  sídlišti. Trvale přístupné cesty budou 
tvořit tvar (malého) písmene „h“. Nový název by 
se mohl vztahovat jen na cestu z  východu na 
západ, nebo na celý areál (dvůr?).

Každého asi napadne, že když jde o bývalý kři-
žovnický statek, mohl by se název řádu v názvu 
objevit. Je to samozřejmě jedna z  možností, ale 
proti ní dost silně hovoří, že už máme Křižovnické 
náměstí u  sochy sv. Jana před zámkem (přes-
něji před křižovnickou residencí), a po přestavbě 
areálu projektem DOB Centrum to už statek není.

Napadlo nás uctít názvem MUDr. Karla 
Lewita. Jako máme sál Dr. Fürsta, mohli bychom 
mít Lewitův dvůr, či dvůr Karla Lewita. MUDr. 
Fürst však bydlel přímo naproti dnešnímu sálu. 
MUDr. Lewit neměl s  tímto areálem nic společ-
ného. Navíc už radní diskutují o možnostech, jaké 
jiné místo v Dobřichovicích na počest dr. Lewita 
pojmenovat.

Ulice 5. května nesla kdysi název Královská. 
Nedaleko Dobřichovic máme Karlštejn a  Karlík, 
pořádáme Královský průvod a Vinařské slavnosti. 
Co třeba směrovat název nového dvora ke Karlu 
IV.? Co takhle Karlův dvůr? (Dr. Lewit byl vlastně 
taky Karel. A  mezi Dobřichováky bychom našli 
mnohé další významné nositele tohoto jména.)

Líbil by se Vám Karlův dvůr?
Máte jiné náměty?
Napište prosím co nejdříve na e-mailo-

vou adresu daniel.havlik@dob-invest.cz nebo 

písemně na adresu DOB-Invest a.s., Za Mlýnem 2, 
252 29 Dobřichovice. Podle Vašich reakcí rozhod-
neme, co navrhneme zastupitelstvu.

Daniel Havlík

Srdečně Vás zveme na letošní 
Noc kostelů

I letos se dobřichovická farnost opět zapojí do 
celostátního projektu „Noc kostelů“, která se 
pořádá 29. května. V  tento den se pro veřejnost 
otevře kaple Svatého Judy Tadeáše, a to v čase od 
18 h do 23 h. Budete si moci prohlédnout krásné 
prostory celé kaple včetně kůru a  otevřen bude 
i  průchod do zámeckých sálů. Zazní varhanní 
hudba v  podání pana Pekného a  paní Were-
nycké. Oslovili jsme další místní umělce, kteří 
také během večera vystoupí. Účast přislíbil napří-
klad i přední český houslista Jan Hrubý s přáteli, 
který v  loňském roce na Noci kostelů oslnil se 
svým kolegou, harfistou Seanem Barrym, a svou 
dcerou, flétnistkou Andreou Kudrnovou. Prostory 
vyplní výstava plastik místního umělce Jana Neu-
berta a  dobrovolníci z  farnosti pro vás připraví 
drobné občerstvení. Podrobný program sestavu-
jeme a  uveřejníme ho na plakátech a  na webo-
vých stránkách www.nockostelu.cz a www.dobri-
chovice.cz. I  v  letošním roce přebírá záštitu nad 
místní Nocí kostelů v Město Dobřichovice.

Farníci z Dobřichovic

Relaxační programy v CKP 
Dobřichovice

Proti jarní únavě můžete bojovat i  tím, že se 
necháte hýčkat na masáži. Do našeho týmu jsme 
nově přijali Mgr. Miroslava Vojtka, který se věnuje 
zejména hlubší terapeutické masáži určené ke 
zmírnění či odstranění zdravotních omezení sva-
lového původu–bolestí zad, ramen, kyčlí, migrén 
a dalších. K Mgr. Vojtkovi se můžete objednat ve 
čtvrtky od 15 do 20 hodin. Provádíme také jak 
manuální, tak přístrojovou lymfodrenáž. Nově je 
možné přijít na lymfodrenáž k paní Iloně Veselé, 
která u  nás již tradičně působí pátky odpo-
ledne až večer. Pro zájemce o zlepšení psychické 
kondice, o vlastní sebepoznání a seberozvoj i pro 
ty, kteří potřebují odbourat stres či nepohodu je 
tu od 5. května 2015 uzavřená skupina s názvem 
„8 setkání s  bioenergetikou.“ Bioenergetická 
cvičení učí zacházet se sebou samým v  souvis-

lostech běžného života. V  neposlední řadě Vás 
zveme na prakticky zaměřenou odpolední školicí 
akci Úvod do zkušenosti supervize lektorky Mgr. 
et Mgr. Veroniky Víchové, která působí na Klinice 
adiktologie 1. LF UK v Praze a VFN v Praze. Téma 
supervize považujeme za velmi důležité pro 
práci ve zdravotnických týmech. Akce proběhne 
v pátek 29. května 2015 od 14:30 hod.

www.ckp-dobrichovice.cz

Živá, krásná a bylinková

Víkend pro ženy se šťavnatým tématem Milenka 
(v cyklu Dívka–Milenka–Maminka–Moudrá) se 
uskuteční v  Dobřichovicích 30.–31. května. Po 
loňském prvním ročníku oblíbený kurz Živá, 
krásná a  bylinková propojuje ženskou jógu 
Mohendžodáro, tanec, uvolňování se do radosti 
a  cvičení pro rozvíjení sebelásky a  sebepřijetí 
s  Ivetou Kučerovou, certifikovanou lektorkou 
Školy pánevního dna. Magdaléna Dobromila 
Staňková, zkušená bylinkářka a  autorka knížky 
Bylinky pro děti a maminky, pak  seznámí účast-
nice s bylinkami pro ženskou krásu a povzbuzení 
životní energie. Sobotní část kurzu, která vyvr-
cholí sdílením příběhů v  důvěrném ženském 
kruhu, proběhne v   komorním prostředí Dobři-
chovického Domku. V neděli na něj naváže pro-
cházka s Magdalénou Dobromilou v okolí Dobři-
chovic, spojená s poznáváním a sbíráním bylinek 
pro ženské zdraví a potěšení ze života.

Volné pokračování kurzu po ženy Živá, krásná 
a levandulová se uskuteční 11. července v Praze.

Další podrobnosti najdete na webových 
stránkách projektu Živá radost–pro ženské zdraví 
a  přirozenou cestu k  rodičovství -  www.zivara-
dost.cz, který probíhá pod záštitou psychogyne-
koložky MUDr. Heleny Máslové (možná ji potkáte 
na některém z dobřichovických kurzů).

Iveta Kučerová–Živá radost, www.zivaradost.cz

Pošesté projedou 
Dobřichovicemi americké 
korvety

V  letošním roce to bude již popáté, co si své 
dostaveníčko v  Dobřichovicích dají majitelé 
amerických aut, zejména Chevrolete Corvette, 
ale nejenom jich. Stane se tak o víkendu 22.–24. 
května, přičemž hlavním dnem setkání, zejména 
pro diváky a  fandy toužící po bližší prohlídce, 
je sobota 23. května. V  pátek 22. 5. odpoledne 
a v podvečer začnou přijíždět vzdálenější účast-
nící, zejména naši slovenští přátelé. Stává se 
však již dobrou tradici, že v pátek večer nakonec 
dorazí i  ti z  nedaleka, protože společné pose-
zení u MMX piva a radost se setkání s kamarády 
je sem prostě přitáhne. Sobota je hlavním dnem 
setkání, již od rána všichni přicházejí k  nám na 
zahradu a terasu na startovní kávu, příp. i snídani, 
abychom se kolem 9. hodiny přesunuli do depa 
na pozemku naproti, laskavě pronajatém jeho 
majitelem, kde si všichni vyslechnou poslední 
pokyny a  pak už je start do celodenní soutěže. 
Ta, jako obyčejně, probíhá mimo Dobřichovice. 
Letos poprvé chceme uplatnit tzv. letmý start. 
Z ulice Za Mlýnem všechna auta projedou Dob-
řichovicemi kolem lávky k UKZUZ a tam najedou 
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na Pražskou ulici, tou projedou opět Dobřicho-
vicemi s  tím, že startér jedoucí v prvním dopro-
vodném autě někde mezi obchody Lidl a  Billa 
mávne praporkem a jedoucí kolona se postupně 
rozjede směrem k cíli první etapy – zámku Krásný 
Dvůr u  Podbořan. Letošní téma jsou Tři muške-
týři a  v  prostředí zámeckého parku za pomoci 
skupiny historického šermu Alotria proběhne 
řada soutěží. Jednotlivé posádky se budou 
vracet individuálně tak, aby stihli tradiční pod-
večerní Corvette Parade. Je to v  zásadě průjezd 
kolony účastníků – amerických aut – centrem 
Dobřichovic, v jejichž čele budou opět mašírovat 
žatecké mažoretky. Kolona projede z  křižovatky 
ulic 5. května a Fügnerova k vinotéce La Fontana 
a odtud pak do depa v ulici Za Mlýnem.

Pevně věřím, že ani tento průjezd amerických 
vozidel, byť JE jednoznačně demonstrací síly 
(6 a  více litrových motorů), nebude ani v  tomto 
případě narušen přihlouplými akcemi ještě při-
hlouplejších demonstrantů a že naopak, tak jako 
v  uplynulých letech, se stane zdrojem potěšení 
milovníků a přátel všeho hezkého. Konec sobot-
ního dne, po průjezdu aut centrem Dobřicho-
vic, to je ideální doba pro všechny, kdo si chtějí 

jednotlivá vozidla prohlédnout opravdu zblízka. 
Tuto možnost budou mít právě v  depu v  ulici 
Za Mlýnem, kam před večerní garden party pro 
uzavřenou společnost všichni svá auta zapar-
kují. A pokud se nám vše podaří, možná se i pár 
vylosovaných, nebo jinak určených zájemců, 
bude některými auty moci v  roli spolujezdců 
projet. Moji kamarádi, kteří do Dobřichovic na 
toto setkání přijíždějí, mi atmosféru Dobřicho-
vic, jejich obyvatele–mé sousedy a  obsousedy 
a  celou tu pohodu údolí Berounky často závidí. 
A já všem, kteří k té radosti ze života u nás doma 
přispívají, moc děkuji a zároveň je zvu na sobotní 
podvečer.

Příspěvek píši v úterý 14. dubna 2015 v Brou-
mově, po 25. etapě mého pochodu kolem ČR, kdy 
mám právě našlapáno 693,3 km.

Jiří Geissler

Jarní úklid v Dobřichovicích

Úklid Dobřichovic se již stává tradicí. Pořádáme 
jej na jaře a na podzim v rámci kampaně Ukliďme 
svět (české obdoby mezinárodní kampaně Clean 

up the Word), jejímž generálním partnerem je 
Nadační fond Veolia.  Pro zajímavost–v minulém 
roce se zapojilo do kampaně přes  17.200  dob-
rovolníků. Nejvíce úklidových akcí – celkem 
61 – se uskutečnilo v našem Středočeském kraji. 
Ten proto obdržel od  Českého svazu ochránců 
přírody, který kampaň v ČR koordinuje, titul „Kraj, 
který prokoukl“. 

na březích řeky moc odpadků nenajdeme, ale 
nakonec jsme naplnili několik pytlů. Nejvíc pohá-
zených věcí jsme našli mezi mostem a kempem. 
Odpadky zmizely i  z  okolí nádraží, úklidová 
četa zlikvidovala malou skládku za kolárnou. 
Další skupina sbírala odpadky v  okolí hřiště Na 
Vyhlídce a v  lese v rokli nad Vyhlídkou, nad stu-
dánkou nebo u památného dubu. Právě v lese je 
to s odpadem nejhorší, na mnoha místech vzni-
kají černé skládky a  není v  silách dobrovolníků 
všechno uklidit. Navíc je dost smutné, že zane-
dlouho bývají vyčištěná místa opět plná odhoze-
ných věcí.

Mezi stálice, které nacházíme, patří lahve 
a  plechovky od piva Bráníku, skleněné placatky, 
obaly od sušenek a  bonbónů, v  lese pak pne-
umatiky. Našli jsme několik jednotlivých bot 
a  ponožek, autorádio a  dokonce i  ukradenou 
kabelku s doklady.

Úklid pořádají společně sdružení Pro Dob-
řichovice, Zelené Dobřichovice a  dětský klub 
Chrpa. Děkujeme všem, kteří přišli na pomoc, 
i těm, kteří nepřišli, ale průběžně uklízejí na pro-
cházkách sami. Doufáme, že nás na podzim bude 
ještě víc, protože bohužel spoustě lidí je asi jedno, 
v jaké prostředí žijí.

Libuše Stupavská

SOS 2015 EXTREME 8. 5. – 
10. 5. 2015 Mníšek pod Brdy–
Dobřichovice

Jako již tradiční se dá považovat pořádání meto-
dického cvičení zdravotnických družstev SOS 
EXTREME v oblasti města Mníšek pod Brdy a Dob-
řichovice, tudíž ani na okamžik neváhala Asoci-
ace dobrovolných záchranářů Česká Republika z. 
s., jako hlavní organizátor a  koordinátor cvičení 
nad místem konání již 7. ročníku. Zajisté jste i vy, 
občané Mníšku pod Brdy, Dobřichovic a  blíz-
kého okolí vloni zaznamenali v  druhou květno-
vou sobotu vyšší výskyt záchranných skupin a na 
několika místech i  zhlédli jejich práci při řešení 
složitých modelových situací. Pro připomenutí–
jednalo se například o  dopravní nehodu hasič-
ské cisterny jedoucí k  zásahu s  osobním auto-
mobilem, skok osoby z okna nebo ztrátové pora-
nění končetiny pracovníka na dráze. Profil tratě 
byl opět umístěn do terénu mezi městy Mníšek 
pod Brdy a  Dobřichovice. Celkem tak záchra-
náři absolvují na dvanáct úkolů na trase 15 km 
v denní etapě a 1 úkol noční etapy, jehož řešení 
ovšem cvičícím zabere téměř celou noc. Jedná 
se tedy o  nonstop nasazení po dobu 24 hodin. 
Velkým přínosem této lokality je právě možnost 
zhlédnutí záchranných operací běžnými občany. 
Nejen, že můžete strávit akční den i  se svými 
ratolestmi, ale také se naučit, jak postupovat 
v jednotlivých situacích bezprostředně ohrožují-
cích životy. Organizační tým, čítající na 100 jed-
notlivců z  řad rozhodčích, organizátorů, figu-

Foto z loňského setkání. Corvetty odpočívají na parkovišti.

Úklid byl proveden i v areálu nádraží
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rantů či hasičů, se letos opět pokusí připravit 
náročná zadání pro soutěžící a atraktivní podíva-
nou pro vás, potenciální diváky. Odbornost nám 
pak garantuje Centrum letecké záchranné služby 
Armády České Republiky a  rozhodčí složeni 
z  odborníků v  oblasti záchrany osob. Nedílnou 
součástí jsou pak i  JSDH Mníšek pod Brdy, Stří-
brná Lhota, Kytín, Dobřichovice, Hlásná Třebáň 
a  další, kteří jako figuranti nebo podpůrné 
záchranné jednotky do vyčerpání pomáhají 
a  dávají cvičení nádech reálného zásahu složek 
IZS. Konečná podoba soutěže se teprve připra-
vuje, ale už teď můžeme slíbit velmi zajímavé 
situace. Doufáme, že si najdete čas a  přijdete 
se druhý květnový víkend přiučit novým věcem 
na metodické cvičení zdravotnických družstev 
SOS 2015 EXTREME. Více informací na stránkách 
www.adzcr.eu/sos nebo na facebooku: Asociace 
dobrovolných záchranářů Česká Republika o. s.

Lukáš Tláskal, DiS.
Ředitel cvičení, předseda Asociace 
dobrovolných záchranářů ČR z. s.

Jarní trhy

28. března přilákal návštěvníky na Jarní trhy 
do Dobřichovice nabídkou nejen velikonoč-
ních dekorací a jarních květin. Skauti se opravdu 
snažili a letos pomohli s pletením či sami vyrobili 
rekordní počet pomlázek. Pečení s  Náručí bylo 
ohroženo, trouba už dosloužila, ale díky městu, 
jež okamžitě koupilo novou, se peklo i letos a 10 
kg těsta bylo dětmi přetvořeno na bochánky, 
zajíčky a  jidášky během několika hodin. Na trhu 
bylo tradičně nabízeno převážně zboží českého 
původu a  mnoho prodejců byli současně 
i  výrobci. Farmářský trh u  řeky velikonoční trh 
pěkně doplnil. Děti se bavily v několika rukoděl-
ných dílnách a u kováře, zařádily si na velké tram-
políně či u obřího praku, na závěr »jarmarku« se 
zapojily do pohádky O červeném vajíčku. I počasí 
nám přálo, takže jsme na zámku společně prožili 
příjemný den.

AK, VC

Chorus Angelus – opět 
stříbrný úspěch!

V sobotu 11. dubna ráno byly děti z přípravných 
oddělení  dětského pěveckého sboru Chorus 
Angelus již na cestě do Prahy, zatímco jejich 
kamarádi a  sourozenci ještě spali. Třicet jedna 
malých zpěváčků se chystala na společné sou-
těžní vystoupení na festivalu dětských pěvec-
kých sborů Zahrada písní 2015, který se už 
po desáté konal v  Kulturním centru Zahrada 
v  Praze na Chodově. Chorus Angelus se této 
celorepublikové prestižní soutěže účastnil již 
minulý rok.

Letos se na Zahradě představily spojené 
sborové přípravky ze základních škol Černo-
šice, Dobřichovice a  Řevnice, pod vedením 
sbormistryně Ludmily Plzákové a  za klavír-
ního doprovodu druhé sbormistryně a  klaví-
ristky sboru Ivany Kylarové. Na zobcové flétny 
zahrály Alexandra Barkerová a Tereza Mráčková 
ze Základní umělecké školy v Černošicích. Před 
zcela zaplněným sálem a  odbornou i  dětskou 
porotou zaznělo sedm sborových skladeb, 
mj. od Petra Ebena či Václava Trojana. Naše 
děti navázaly na úspěch svých starších kama-
rádů a opět si vyzpívaly v 1. kategorii stříbrné 
pásmo. Gratulujeme!

Velké poděkování jim patří nejen za krásné 
zpívání, ale především za vzorné chování a disci-
plínu po celou dobu konání akce. Velký dík náleží 
též rodičům, kteří děti povzbuzovali, vozili je na 
společné zkoušky a  byli včas připraveni u  auto-
busu.

V  květnu zveme všechny příznivce a  přátele 
sboru na tato vystoupení v regionu:

 v neděli 10. května od 17.15 hod. na Staročes-
kých májích v Mokropsech

 ve středu 20. května od 18 hod. na Jazz Čer-
nošice 2015 v Club Kině, kde zazpíváme spo-
lečně s Canto Carsem

 v  sobotu 30. května se chystáme na pěvec-
kou soutěž Brdský kos v  zámecké zahradě 
v  Mníšku pod Brdy (začátek soutěže od 14 
hod.)

 v neděli 31. května od 9.30 hod. připravujeme 
oslavu k Mezinárodnímu dni dětí v MMX Pivo-
varu v Letech
Své 30. výročí existence oslaví Chorus Angelus 

velkým koncertem v  reprezentativních prosto-
rech pražského Hlaholu ve čtvrtek 11. června 
2015 od 18 hodin. Vystoupí také bývalí členové 
a sbormistři. Zazní především česká tvorba.

Jitka Jarošová a Simona Kysilková Šnajperková 
za Chorus Angelus

Studánková slavnost, vodní 
víla a školička Lumek

Milé děti, naše známá studánková víla z  dobři-
chovického lesa vám posílá šťastné pozdravy 
vonící jehličím a dálkami.

Víte proč? Představte si, že jednoho jarního 
večera víla zjistila, že její studánka není po zimě 
špinavá jako každý rok, ale je křišťálově čistá. Ta 
vám ale měla radost. Radovala se, tančila – a pak 
se zarazila. Jak se to stalo? Najednou uslyšela 
tichý smích. „Snad se někdo směje mému vílímu Malí zpěváčci z Poberounčí při soutěži

Záběry z loňského SOS 2014 EXTREME



11

4/2015

tanci?“ pomyslela si a  rozhlížela se kolem sebe. 
Uviděla stříbrošedého zářícího mužíčka, který se 
chichotal. Ale ne proto, že by se víle smál. Měl 
radost! Měl radost, že víla má radost, protože 
jí udělal radost. Určitě vás už napadá čím! A  tak 
začal tančit s  ní. Pak dvakrát cinkli ranní rosou 
a vydali se na výlet za dálkami vonícími jehličím. 
Víme, že se k nám zase vrátí.

Cestou ještě stihli zavolat na vodní vílu žijící 
v  údolí řeky Berounky. Ta jim mávala a  mávala 
… až …. Představte si, co jsme se dozvěděli! Víla 
z údolí Berounky vás, děti, moc potřebuje! Přijďte 
v neděli 14. června za vílou z údolí řeky Berounky, 
čeká vás malý pohádkový zážitek. Sejdeme se 
v Dobřichovickém domku, kde bude probíhat od 
16 hodin Letní slavnost, a  vydáme se za vodou. 
Čas upřesníme na plakátkách a na webu wwwilu-
men.cz a www.spolekdodo.cz.

Přijďte, víla vás volá a  potřebuje co nejvíce 
dětí!

R. Bartoníčková

Dětský klub 

Dětský klub Chrpa zve všechny zájemce o činnost 
našeho klubu a  o program, který pro děti i  pro 
rodiče připravujeme, na Večer otevřeného týpí 
ve čtvrtek 7. května 2015 v 18:30 hodin u našeho 
Týpí v Raisově ulici. Těšíme se na vás!

Barbora Scheinherrová, Radka Charapovová 
a Petr Chrpa, www.dkchrpa.webnode.cz

Zprávy z Dobřichovického 
domku DODO

Letní slavnosti
Těší nás, že první školní rok volnočasových aktivit 
v Dobřichovickém domku je velmi úspěšný. Mimo-
školní a volnočasové aktivity stále narůstají, počty 
kroužků se zvyšují, Dobřichovický domek žije i o 
víkendech, naše idea centra volného času, které 

bude dávat prostor pro rozvoj osobnosti každého, 
kdo bude mít zájem, se stává skutečností.

Tento první školní rok bude slavnostně 
ukončen Letní slavností DODa dne 14. června 
2015 od 16 do 19 hod. V  tento den bude 
zároveň oficiálně zahájen provoz Dobřichovic-
kého Infocentra.

Během Letní slavnosti v  DODu můžete 
postupně shlédnout a navštívit několik akcí, které 
se budou vhodně doplňovat:

 Vystoupení kroužku Creative dance při ZŠ 
Dobřichovice pod vedením Růženy Hartma-
nové,

 Dramatické čtení z  knihy Jiřího Trnky 
„ZAHRADA“ předvede dětský soubor KUKA-
DÝLKO,

 Vystoupení dámské vokální skupiny CABINET,
 Vystoupení tanečního studia Dobřichovice 

pod vedením Hanky Tuháčkové,
 Výstava a aukce výtvarných děl z dílny kroužku 

ArteRadky a doprovodná výtvarná dílna,

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY 2015 v Dobřichovickém domku
5. května 12, 252 29  Dobřichovice, tel: 774 019 597, e-mail: spolek.dodo@outlook.cz

PŘIHLÁŠKY NA www.spolekdodo.cz

KDY CO KDO OBSAH CENA 
včetně jídla 
a materiálu

13. – 17. 7. 2015 
8:00 – 17:00 hod 
se svačinkami, 
bez oběda 
(donesené obědy 
rádi ohřejeme)

Já jsem víla, ty jsi víla 
holčičky od 4 do 9 let

Markéta Tejklová
Hana Tuháčková 
Taneční studio 
Dobřichovice + 
Školička Lumekv 
DODu

Hudební, dramatický a výtvarný týden plný snů, pohádek, 
fantazie, tvoření a hraní. 
Celý týden budou víly tančit a tvořit s Markétou Tejklovou 
(výtvarnice) a PaedDr. Hanou Tuháčkovou (vedoucí Tanečního 
studia Dobřichovice, učitelka hudební výchovy při ZŠ 
Dobřichovice).

2 250 Kč (děti 
navštěvující 
kroužek 
v DODu) 
2 500 Kč (plná 
cena)

20. – 24. 7. 2015 
8:00 – 16:30 hod 
včetně svačinek, 
obědů a pitného 
režimu

ArteRadky  
děti od 5 do 13 let

Radka Charapovová 
EditaElsnicová 
Atelier v DODu

Letní čas je ideální pro práci v plenéru, proto s dětmi budeme 
ponejvíce času trávit v přírodě. Pracovní zázemí nám poskytne 
vybavený ateliér v Dobřichovickém domku. Program dne bude 
strukturovaný na motivační, pracovní a volnočasovou/herní část. 
Děti budou ponejvíce pracovat s přírodními materiály, které jsou 
volně dostupné v přírodě, součástí programu bude i úkol tyto 
materiály si opatřit. Děti po celý tábor budou rozpracovávat 1 
téma rozličným výtvarným jazykem, materiály a technikami. 
Vaše dítě prožije nejen šťastné chvíle při tvůrčích procesech, 
ale zároveň objeví lapidárnost přírodních materiálů a možnosti 
využití jejich prostředků pro ztvárnění výrazu tvůrčího záměru.

2 500 Kč

27. – 31. 7. 2015 
8:00 – 16:00 hod 
včetně svačinek, 
obědů a pitného 
režimu

Léto jak má být 
děti i dětičky od 
malinkých do cca 2. 
třídy

Sylva Kautská
Dana Krejčířová 
Školička Lumek 
v DODu

Týden plný letních her, výletů, tvoření, písniček a pohybových 
aktivit. Těšit se můžete hlavně na táborovou pohádku, ve které 
nás čeká plno úkolů.

2 500 Kč

3. – 7. 8. 2015 
8:00 – 16:00 hod 
včetně svačinek, 
obědů a pitného 
režimu

Vědecké léto 2015  
děti od 6 do 12 let

Radka Alexy
Marcin Alexy 
Věda nás baví 
v DODu

Chcete si užít léto plné nových zážitků, zajímavých pokusů 
a exkurzí? Přijďte si na vlastní kůži vyzkoušet, jak zábavná může 
věda být. 
Děti si užijí zábavný, smysluplný a zodpovědně připravený 
program, odnesou si mnoho nových zážitků a informací. 
Vytvoří si pozitivní vztah k vědě, experimentování a objevování. 
Osvojí si týmovoupráci a vzájemnou komunikaci. Naučí se 
základy některých fyzikálních, chemických a biologických 
pojmů a principů, které si ověří na jednoduchých a bezpečných 
experimentech.

2 250 Kč 
(děti z kroužku 
Věda nás baví) 
2 475 Kč(plná 
cena)

17. – 21. 8. 2015 
8:00 – 16:30 hod 
včetně svačinek, 
obědů a pití

ArteRadky 
děti od 5 do 13 let

Radka 
Charapovová, Edita 
Elsnicová 
Atelier v DODu

Viz text nahoře 2 500 Kč

24. – 28. 8. 2015 
8:00 – 16:00 hod 
včetně svačinek, 
obědů a pitného 
režimu

Vědecké léto 2015 
děti od 6 do 12 let

Radka 
Charapovová, Edita 
Elsnicová 
Atelier v DODu

Viz text nahoře 2 250 Kč 
(děti z kroužku 
Věda nás baví) 
2 475 Kč(plná 
cena)

Více informací na: www.spolekdodo.cz                         Dotazy posílejte na: spolek.dodo@outlook.cz
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 Ochutnávkový miniworkshop Tanečního 
ladění s Helenou Bezděkovou,

 Ukázka hodiny AJ s  Helen Doron pod vede-
ním Šárky Frelichové,

 Vystoupení orientální tanečnice Zanthia,
 Ukázky vědeckých pokusů a dalších probíhají-

cích kroužků,
 Miniworkshop aktivit Centra nadání,
 Pohádka pro děti ve školičce Lumek (1. patro 

DoDa),
 Studánková slavnost a vodní víla z údolí řeky 

Berounky (školička Lumek),
 Miniaukce na podporu provozu Infocentra,
 Slavnostní otevření Infocentra (za přítomnosti 

zástupců města),
 Občerstvení.

Časový rozpis a  upřesnění uveřejníme před 
Letní slavností na www.spolekdodo.cz.

Přijďte, jste srdečně zvaní!

Taneční ladění s Helenou Bezděkovou
Kurz Opravdovost v pohybu v sobotu 23. května 
je určen pro ženy jakéhokoliv věku či postavy. 
Soustředíme se na podporu naší vnitřní jistoty 
a  schopnosti vyjádřit se pohybem. Doporučuji, 
aby přišly i ty ženy, které se touží vyjádřit tancem, 
ale bojí se nebo si nevěří. Určitě budou příjemně 
překvapené, že to jde. Dostaneme se do kontaktu 
se svým tělem, skrze hravá cvičení budeme roz-
víjet naše pohybové možnosti. Pojďte se zkusit 
hýbat a  mít z  toho radost, cítit se dobře, starat 
se o sebe a užít si dne. Skrze své tělo se můžete 
dozvědět něco o sobě a leccos se naučit příjem-
ným, tvořivým a zdravým způsobem.

Helena Bezděková vystudovala psychologii 
na FF UK a herectví se zaměřením na autorskou 
tvorbu a  pedagogiku na DAMU v  Praze. Absol-
vovala výcviky v Gestalt terapii a v neverbálních 
technikách. Pracuje jako psychoterapeut s dospě-
lými, kouč a  vede kurzy zaměřené na seberoz-
voj, kde využívá hlavně tanec. Vychází z předpo-
kladu, že tělesné a psychické procesy jsou propo-
jené a  vzájemně se ovlivňují. Čerpá ze soudobé 
taneční terapie, bodyterapie a  z vlastních zku-

šeností s  působením hudby, tance, pohybu 
a výtvarného projevu na lidskou duši.

O výživě jinak – jak ovlivnit metabolismus 
svou myslí
Dobřichovický domek ve spolupráci s  Michae-
lou Pavlíkovou vás zve 26.5.2015 od 18:30 hod na 
zajímavou přednášku o psychologii výživy.

V této přednášce se dozvíte, jak během jídla 
pomocí osmi klíčových prvků podpořit svůj 
metabolismus a  tím zlepšit trávení, vstřebávání 
živin, spalování kalorií a  nárůst svalové hmoty. 
Pochopíte, proč diety nefungují a  proč má tolik 
lidí potíže s přejídáním a nadváhou. Nejde o další 
přednášku o  tom, CO bychom měli jíst–místo 
toho vám vysvětlíme, proč je stejně důležité 
i to, JAK jíme. Je možné znovu cítit při jídle pocit 
svobody, lehkosti a potěšení.

Mantrování v  DODU 23. května a  14. června 
2015
O co jde a k čemu mantrování je?

Jde o společné zpěvy, recitace nebo jen mentální 
opakování manter-slov, která pozitivně ovlivňují 
nejen nás samotné, ale i  naše okolí. Zbavují naši 
mysl neklidných myšlenek a osvobozují ji od závis-
losti, strachu a utrpení. Je to taková zvuková očista.

Pravidelné mantrování rozvíjí naše vnímání, 
cítění, myšlení i  intuici, zlepšuje koncentraci, 
uvolňuje, zbavuje nás úzkosti a  napětí a  napl-
ňuje nás pocitem radosti a spokojenosti. Mantry 
nás vedou k  cíli, který chceme dosáhnout. Jde 
o  jeden z  nejúčinnějších nástrojů probuzení 
a rozvoje vědomí.

Komu je mantrování určeno?
Práce s  mantrou je technikou jógy, proto si 

společné večerní rezonance užijí jednak zájemci 
o jógu, ale i Ti, kdo rádi společně zpívají anebo pro-
žívají vliv pozitivních vibrací na své tělo, mysl i duši. 
Srdečně zveme všechny dospělé i dospívající.

Mantrování probíhá v  sedě, ale kdo chce, 
může se hýbat nebo jen poslouchat a relaxovat.

Jaro je v  plném rozpuku, tak neváhejte 
a přijďte se detoxikovat zvukem. Na brzkou rezo-

Názory čtenářů

S pomocí Radky Vrabcové jsme všechna vajíčka vyzdobili

Srdečně zve co nejširší veřejnost na:

ABSOLVENTSKÝ KONCERT
 V úterý 12. května 2015 od 19.00

V MODLITEBNĚ CÍRKVE BRATRSKÉ
V ČERNOŠICÍCH NA VRÁŽI

Zahrají a zazpívají
Absolventi 1. cyklu

 Barbora Němcová – klavír Vendula Rusá – klavír
 Oliver Nagy – klavír Julie Bezděková – zpěv
 Marie Solničková - zpěv Matyáš Babiak – kytara
 Jáchym Bartoníček – klarinet a komorní soubory školy

Vstupné dobrovolné
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novanou se těší Jitka Blahůšková Fajfrová-Pavitra 
a Petr Růžička-Bhajanpurí.

Jitka  Pavitra  Blahůšková Fajfrová – zpěv, har-
monium. Cvičitelka jógy. Absolvovala CP Etnomu-
zikologie na FHS UK. Je členkou Muzikoterapeu-
tické asociace ČR. Zabývá se terapeutickými účinky 
zvuku, zpěvem a hrou na etnické i klasické hudební 
nástroje, využitím prvků expresivních terapií v kon-
textu jógy. Působí mj. jako lektorka angličtiny.

Petr  Bhajanpuri  Růžička–zpěv, dolak (indický 
buben). Cvičitel jógy. Absolvent Státní konzerva-
toře v Praze, psychologie na FF UK tamtéž. Věnuje 
se zpěvu manter, kírtanů a bhadžanů, tradičních 
indických duchovních písní. Působí jako business 
i  life kouč, lektor, VŠ pedagog, psychoterapeut, 
párový a  rodinný terapeut, motivační speaker 
a  hudební skladatel. Autor CD Relaxace Tichá 
vnitřní radost.

Radka Alexy, 774 019 5697, www.spolekdodo.cz

Velikonoce u prvňáčků.

Na Velikonoce jsme se připravovali s  předsti-
hem. V půlce března k nám do třídy přišla Radka 
Vrabcová, aby s námi udělala keramická vajíčka. 
Radku jsme ve škole měli již před Vánocemi, tak 
jsme se na práci s  ní moc těšili. Radka nám při-
pravila vajíčka a  my jsme si je zdobili. Chtělo to 
hodně pečlivosti a trpělivosti a to mnohým z nás, 
na rozdíl od Radky, chybí. Ale i tak se práce poda-
řila a z vajíček máme velkou radost.

V úterý 31. března jsme se do školy těšili ještě 
víc, než jindy. Čekalo nás pečení beránků. Ráno nás 
paní učitelka rozdělila do dvou skupin – na kluky 
a holčičky. Zatím co se jedna skupina připravovala 
na pečení, druhá si začala vyrábět a zdobit papí-

rový košíček na vajíčka. Podle instrukcí paní uči-
telky jsme si sami připravili těsto, vymazali a vysy-
pali formy na beránky a  s pomocí paní učitelky 
těsto do formy nalili. Pak už jsme jenom napjatě 
čekali, jak se beránci povedou. Dopadly výborně 
a ve středu jsme si na nich pochutnali. MŇAM !

Děti z 1. B

A zase ta Noc s Andersenem…

…přinesla spoustu radosti, podporu čtenářské 
gramotnosti, zvyšování zájmu o  knihy, rozvíjení 
vztahů mezi dětmi různých věků, společné zážitky 
a v neposlední řadě také humor i tajemství.

V  letošním roce bylo možné vybírat z  něko-
lika témat, která mohla nocování s  knihou pro-
vázet. Pro naše, dobřichovické děti, nakonec 
vznikla Vodnická škola s  pohádkou O  mokrosu-
chém štěstí, natočenou podle knihy Hastrmani, 
kterou napsal Jan Drda. Letos můžeme vzpomí-
nat na jeho sté výročí narození a pro jeho krásné 
pohádky mu odpustit jeho méně povedené činy 
z doby totality.

Děti si nejprve připravily své postýlky v ložnici 
Za vodou v  rákosí, potom s  přítomnými vodnic-
kými pedagogy navštívily Andersenovu knihovnu, 
kde si ověřily svoje znalosti z  literatury a po spo-
lečném hodování v  jídelně U  mlsného sumce se 
vydali do podvodní třídy za pohádkou, čtením, 
úkoly, kreslením, luštěním a hádáním. Pohodu vyu-
čování narušily občas tajemné vodnické bytosti, 
které dávaly najevo, že dětem zakletou část školy 
nevydají snadno. Nikdo se ovšem nezdráhal projít 
stezkou odvahy a můžeme tedy pouze konstato-
vat, že pohádky a knihovna byly osvobozeny pro 
celý další rok a děti své úkoly zvládly skvěle.

Věříme, že čeští hastrmani obohatili dětství 
další generaci dětí, která může v  pohádkách 
nacházet potěšení a  také, jak praví pan Zdeněk 
Svěrák, rosu pro svoji duši.                          jsol

 – umístění našich 
žáků v krajských 
kolech soutěže ZUŠ

Dne 17. dubna 2015 se v Benátkách nad Jizerou 
konalo krajské kolo Soutěže žáků základních 
uměleckých škol České republiky ve zpěvu. Jak 
jsem již informovala, z naší školy postoupily dvě 
žákyně. A jak si vedly?
Eliška Bartošová I. kategorie 3. místo
Sára Caldová II. kategorie 3. místo
Kolín hostil 23. a 24. března soutěžící na dechové 
nástroje. Tam jsme měli hned čtyři želízka v ohni. 
A zde jsou jejich výsledky:
Anna Hrušková I. kategorie příčná flétna čestné 
uznání

Anna Ryšavá II. kategorie příčná flétna čestné 
uznání
Kristina Archerová III. kategorie příčná flétna 2. 
místo
Alan Kotula III. kategorie saxofon 1. místo 
s postupem do ústředního kola
Žákům i  učitelům gratuluji a  děkuji za skvělou 
reprezentaci školy. A Alanovi budeme držet palce 
21. – 24. května, kdy bude soutěžit v Liberci.

Barbora Pelikánová

Barevné procházky a výlety 
po Dobřichovicích a okolí

Jaro a slunečné počasí přímo vybízejí k procház-
kám na čerstvém vzduchu. A právě proto pořádá 
Barevný strom od dubna pravidelné vedené pro-
cházky a výlety po Dobřichovicích a okolí. Nejde 
ale jen o  to se projít a  protáhnout v  přírodě, 
nýbrž také podpořit správné fungování mozku 
a paměti. Důležitou součástí každé procházky či 
výletu je povídání na různá témata. Dozvíte se 
tak například o  tzv. severské chůzi nebo jakou 
stravou podpořit svou paměť. Nejde o velké spor-
tovní výkony, ale o  zajímavě prožitý čas v  pří-
jemné společnosti.

Průvodkyně Michaela Nováková se na Vás 
bude těšit každý pátek od 10 do 11 hodin při 
Barevných procházkách ve snadném terénu 
kolem Dobřichovic (cena 80 Kč/procházka) 
a vždy v pondělí od 9.30 do 11.30 při Barevných 
výletech po lesních cestách a zajímavých místech 
v  okolí Dobřichovic (cena 200 Kč/výlet jednorá-
zově nebo 150 Kč na permanentku). Protože se 
výchozí místa mění, je třeba se na každou pro-
cházku či výlet přihlásit – buď přímo u  průvod-
kyně na čísle 604 435 214 nebo v  Barevném 
stromě na tel. 603 383 523 či e-mailem barev-
nystrom@seznam.cz. Máte-li, doporučujeme vzít 
s sebou hůlky na NordicWalking.

Hana Habartová, www.barevnystrom.cz

Pečuj doma opět 
v Dobřichovicích

Po dvou úspěšných podzimních seminářích pro 
rodiny, které doma pečují zejména o  seniory, při-
pravuje Barevný strom spolu s  Diakonií ČCEna 
červen (13.–14. 6. a 20. – 21. 6.) celý cyklus seminářů 
Pečuj doma. Na kurzech účastníci získají potřebné 
rady a  informace, vymění si zkušenosti, prakticky 
nacvičí ošetřovatelské techniky. Obdrží také soubor 
příruček k  pečování a  DVD s  instruktážními videi. 
Celý cyklus je pro pečující rodiny zdarma. Podrobný 
program kurzů najdete již teď na stránkách www.
barevnystrom.cz či www.pecujdoma.cz.

Hana Habartová, Barevný strom

Proč jezdit na školu v přírodě

Velmi důležitý prvek školního života je klima 
školy. Dobře si uvědomujeme, že k  dokona-

losti máme hodně daleko, ale zdá se, že jdeme 
správnou cestou a  leccos se nám daří. Ačkoli 
se snažíme být ve výuce přiměřeně nároční, 
stojíme zároveň o  to, aby vztahy mezi dětmi 
a  učiteli i  mezi dětmi navzájem byly přátel-

ské, korektní a  v rámci možností (škola vždy 
zůstane školou…) také lidsky přirozené. 
Důležitým stavebním prvkem školního klimatu 
jsou pro nás školy v  přírodě. I  když se může 
zdát, že naše děti jezdit do přírody nepotře-

Názory čtenářů

Alan Kotula, vítěz krajského kola hry na saxofon
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bují, vždyť obklopeny přírodou jsou, děti se 
zde setkají v  jiném než striktně školním pro-
středí. Učitelé mají skvělou možnost poznat 
osobnost dětí, doplnit si své poněkud jedno-
stranné zkušenosti ze třídy o  daleko plastič-
tější obrazy „ze života“. Platí to ovšem i naopak, 
děti překvapeně zjistí, že ta monstra zpoza 
katedry jsou úplně (nebo skoro) normální lidé 
jako jejich rodiče či jiní dospělí známí. To, co 
děti mohou společně prožít a  naučit na škole 
v přírodě se ve školních lavicích nenaučí. Touto 
neformální cestou získávají vztah k  přírodě, 
a  jak už bylo řečeno, nenásilnou formou 
se rozvíjí dobré klima v  třídním kolektivu, 
včetně začleňování problémových žáků. Navíc 
tím také plní průřezová témata, která jsou 
povinnou součástí vzdělávacího programu. 
Ne všichni na školu v přírodě jezdí, ale snahou 
školy je tuto formu výuky podporovat. V  sou-
časné době se asi třetina žáků školy v  přírodě 
neúčastní. Důvodů je několik, asi ten nejzávaž-
nější vidíme v tom, že jsou rodiny, pro které je 
skutečně problém za dítě zaplatit. Chápeme 
i  důvody zdravotní nebo třeba mimořádně 
špatné vztahy se spolužáky (i když zde by 
mohla škola v  přírodě naopak pomoci, záleží 
na povaze problému). Považuji však za chybu 

rodičů, pokud akceptují výmluvy typu „mně 
se tam nechce, nejedou tam kamarádi“ atd.  
Ještě horší však je, že za touto nechutí často 
vězí problémy jiné, které se dovídáme neofici-
álně. Oblíbeným důvodem je, že dítě nevydrží 
týden bez počítače.

Bohužel také ne všichni učitelé mají tu 
odvahu se s  tolika dětmi vydat mimo bezpečí 
školních zdí. Cítí velkou zodpovědnost, která je 
svazuje. Naštěstí je stále dost pedagogů, kteří 
význam takto pojaté školy v  přírodě chápou. 
Pro tyto lidi je právě tento týden vrcholem škol-
ního roku. Na tento týden se pak připravují se 
značnou energií v  dostatečném časovém před-
stihu, vymýšlí zajímavé dovednostní úkoly, 
shání podklady k  ústřednímu tématu, vše pro-
mýšlí do detailu, zajišťují organizační nále-
žitosti. Na místě jsou pak v  zápřahu mini-
málně 12 hodin denně, ale svým způsobem 
vlastně nepřetržitě. O  to víc nás mrzí, když 
vidíme, jak lehce někteří lidé tuto akci odsoudí.  
Rádi bychom všem vzkázali: výuka, a  výuka 21. 
století obzvláště, opravdu nemůže probíhat 
pouze ve školních lavicích. Naše škola v přírodě je 
profesionálně připravená akce, kterou tým kvalifi-
kovaných lidí připravuje několik týdnů.

B. Stejskal, E. Škvorová

Lukoláda

Pokud se chcete stát alespoň na jeden den oprav-
dovým skautem, poznat je a  jejich život či si jen 
užít den plný zábavy, vyhrát zlatý pohár v soutěži 
lukostřelby, neváhejte a  zavítejte na lukoládu, 
kterou pořádá skautské středisko „Lesní moud-
rost“ Dobřichovice. Akce je pro malé i velké, pro 
všechny, kdo si chtějí užít krásné odpoledne. 
Lukoláda se koná v sobotu 30. května od 14:00 do 
17:00 hodin u skautské klubovny v areálu soko-
lovny.

Matouš Martinec

Závod Bike Prague povede 
přes Dobřichovice

Největší závod horských kol v Praze se pojede již 
13. června 2015 a  povede i  letos přes Dobřicho-
vice. Pro bikery jsou připraveny opět dvě trasy, a to 
na 35 a 65 kilometrů. Startovat se bude již tradičně 
od Galerie Nové Butovice v Praze, pojedeme Pro-
kopským údolím na trasu závodu přes lesy a louky 
CHKO Český Kras a dostaneme se až na Cukrák. Na 
závod se každoročně sjíždí bezmála 2.000 bikerů.

Pokud se zatím závodníci nerozhodli, zda si 
chtějí pořádně zamakat, nebo se jen tak projet, 

mají možnost zvolit si přímo na trati závodu, zda 
pojedou kratší, nebo delší trasu. Užijí si společně 
náročné sjezdy a prolétnou i pár brodů. Na své si 
přijdou jak ostřílení bikeři s  duhovým trikotem, 
tak i naprostí nováčci.

Pokud ve vás dřímá týmový duch, probudíte 
ho v oblíbeném Tandemu pro dvojice nebo Slow 
Motion bez omezení počtu členů týmu. Kromě 
dospělých závodů čeká adrenalinový zážitek 
i nejmenší bikery při dětských závodech.

Po celý den bude zajištěno hlídání dětí, 
o  zábavu na konci závodu se postará bohatá 
tombola a  pestrý doprovodný program. Pro 
každého závodníka bude k  dispozici občerst-

Sport

Závodníci jednou doslova přes hory a doly.
Při Lukoládě si každý může zkusit střelbu z luku. 
Foto Adéla Gemperlová.
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vení na trati i v cíli, servis na trati, mycí servis po 
závodě, fotografie ze závodu a drobné dárky od 
partnerů závodu.

Pokud se přihlásí závodníci alespoň ve dvou, 
ušetří každý stovku. Letos bude k  dispozici na 
startu jen 2000 míst! I  proto je rada jasná, regis-
trujte se včas a  zajistěte si nejlevnější startovné. 
Přihlásit se můžete na webu www.bike-prague.cz.

3. Dobřichovický kros půlma-
raton a 2. ročník Dobřichovic-
ké degustační míle

V loňském roce se uskutečnil 1. ročník Dobřicho-
vické degustační míle. Tehdy proběhl v  rámci 
otevření zrekonstruované ulice 5. května, kdy 
Město Dobřichovice chtělo představit a  podpo-
řit kavárny, vinárničky, restaurace a další podniky, 
které se v ulici 5. května nacházejí. Již na počátku 
bylo zjevné, že tato akce nebude jen akcí jednorá-
zovou, ale mohla by se stát vyhledávanou každo-
roční jarní dobřichovickou slavností.

Letošní ročník se uskuteční v  sobotu 16. 
května. Pravidla pro 2. ročník Dobřichovické 
degustační míle zůstávají téměř beze změn, jen 
s  rozdílem, že zahájení se přemístí do areálu 
zámku, odkud bude také startovat již 3. dob-
řichovický půlmaraton, který organizujeme 

záměrně ve stejný den. Více informací o půlmara-
tonu je v úvodním slovu pana starosty a na vytiš-
těném plakátku. Stanovišť pro degustaci bude 
o  něco více a  všechna najdete vyznačená na 
mapce, kterou můžete získat buď v den akce na 
startu, nebo na všech degustačních stanovištích 
již několik dní před akcí. Každé degustační místo 
pro Vás připraví zajímavost ze svého sortimentu.

Degustace bude zahájena společně s půlma-
ratonem v 9:30 na nádvoří zámku. Připojit se ale 
můžete kdykoliv během dne. Ukončení je naplá-
nováno na 20 hodin. Po degustaci minimálně 
jednoho degustačního vzorku obdržíte razítko 
degustačního místa do vaší mapky. Při získání 
minimálně sedmi razítek se stáváte absolventem 
Dobřichovické degustační míle 2015 a po předlo-
žení mapky s příslušným počtem razítek obdržíte 
na startu tj. v  areálu zámku památečný odznak 
„Absolvent Dobřichovické degustační míle 2015“.

AK

Tenisový „Oskar“ putuje do F. 
H. TK Dobřichovice

 
Zatímco filmaři mají svého „Oskara“, tak tenisté 
vyhlíží „Zlatého kanára“, který  je obdobou udílení 
filmových cen. Zlatý kanár se uděluje jednou 

ročně v  mnoha kategoriích. Jednou z  nich je 
i  udělení Zlatého kanára v  kategorii Talent roku 
2014. Zásluhou našeho hráče Lukáše Doubka, 
míří toto ocenění do F. H. TK Dobřichovice. Je 
tomu tak poprvé v  historii klubu. Nezbývá než 
pogratulovat a  popřát mnoho úspěchů v  další 
tenisové kariéře.

Divadelní společnost zahájila 
letošní sezónu

Dobřichovická divadelní společnost zahájila svoji 
další sezónu zatím „pod střechou“, tj. v řevnickém 
Bio-divadle. O  Víkendu 10. – 12. dubna uvedla 
tři představení komedie Patricka Haudecoura 
s názvem „Mátový nebo citron“. Tato věta ve hře 
několikrát opravdu zazní, a  to při nabídce šálku 
čaje, což je ale pro průběh hry nevýznamné.

Důležité bylo, že se diváci smáli prakticky od 
začátku do konce. Jedná se vlastně o hru zevnitř 
– pojednává o  zkouškách a  pak premiéře diva-
delní hry – jak to herci neumí, jak se navzájem 
nemají rádi, jak je jeden suverén a  druhý pose-
routka, jak je režisérka vynervovaná, kostymérka 
nemožná, technik v pozadí neschopný, prostě jak 
to u divadla chodí. Samozřejmě že v  jiných sou-
borech, ten náš je zcela jiný!!

Pokud jste všechna tři představení zmeškali, 
máte ještě možnost se pobavit v neděli 3. května, 
kdy DDS hostuje (již tradičně) s mátovým i citro-
novým čajem od 19 hodin v pražském Semaforu. 
Nenechte si to ujít! Lístky získáte na www.diva-
dlodds.cz

Vk

Cyklus besed Josefa Klímy 
Naši slavní sousedé

Krásné diskusní večery Josefa Klímy pořádané 
v prostorách zámecké vinárny U Karolíny jsou pro 
toto období u svého konce. Od února letošního 

roku uspořádal Josef Klíma celkem pět diskusních 
večerů, které spojil s  živou muzikou skupiny Na 
vlastní uši band ve složení Pavel Půta (kytara, har-
monika, zpěv), Andy Saidl (kytara, zpěv) a  Josef 
Klíma (klávesy, zpěv). Kapela doplnila každý 
večer vhodně volenou hudbou tak, aby paso-
vala do nálady a  vkusu každého hosta. Kromě 
toho skupina doprovázela i samotné hosty, kteří 
byli většinou hudebníci. Do celého cyklu zapadla 
výborně i  spisovatelka Ludmila Vaňková, před 
kterou bychom měli všichni pokorně smeknout. 
Paní Vaňková má smysl pro humor, je stále aktivní 
a  mezi její záliby v  jejích 88 letech patří pravi-

delné otužování se v ledové vodě. Před několika 
lety, někdy v  listopadu, se Josef Klíma, který se 
také rád otužuje, bavil s paní Vaňkovou a smutně 
konstatoval: „Tak nám to letos ale hodně brzo 
zamrzlo, viďte paní Vaňková“. Načež se paní 
Vaňková udiveně zarazila a  povídá: „Vy nese-
káte, pane Klímo?“ Tímto přeneseným rozhovo-
rem uvedl Josef Klíma paní Vaňkovou, když končil 
5.  března besedu s Ivanem Mládkem.

Tato beseda se tehdy organizovala velmi 
narychlo a trochu jsme se obávali, že lidé nepři-
jdou. Opak byl pravdou, místa se opět všechna 
obsadila, povídalo se a  hrálo, jako obvykle. 

Lukáš Doubek – nositel Zlatého kanára jako 
talent roku.

Kultura u nás i v okolí

Hlavní protagonisté Jan Seidel a Hedvika Hájková
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Došlo na historky o  stěhování do Dobřicho-
vic v  době socialismu, o  tom, jak nebylo vůbec 
snadné sehnat například kominíka a také se Ivan 
Mládek lehce dotkl mravů tehdejších řemesl-
níků. Poslední beseda se konala 10. dubna, kdy 
pozvání přijaly sestry Marta a  Tena Elefteriadu. 
Obě zpěvačky zazpívaly řecké duety, hovořilo se 
samozřejmě o  Řecku, také o  cestování a  řecké 
kuchyni. Během přestávky si diváci mohli zakou-
pit CD s  názvem Nejbohatší řecké písně, knihu 
Marta a  Tena dvojhlasně nebo kuchařku Řecká 
kuchyně, jejíž autorkou je Marta Elefteriadu. 
Marta se také věnuje blues, baladám, šansonům 
a Tena v sobě našla skrytý překladatelský talent, 

o  kterém se zmínila její sestra. Představila kva-
litně přeloženou knihu Deník ctihodné prosti-
tutky, která vypráví o závislosti ženách na mužích 
v Řecku na počátku minulého století.

Ráda bych Josefu Klímovi poděkovala za 
jeho velký přínos do místního kulturního života. 
Josef Klíma ukázal, že má v  sobě ohromný cit 
pro vedení rozhovoru, v daný okamžik umí zvolit 
vhodnou píseň a  trefit se do vkusu jeho hostů, 
kteří se pod jeho vedením rozhovorů vždy cítí 
uvolnění a  dobře naladění. Budeme se těšit na 
další pokračování, které plánujeme od podzimu 
tohoto roku.

Za kulturní centrum Andrea Kudrnová

Kulturní přehled 
Dobřichovice – květen 2015

2. května, v sobotu od 19:00 
hodin v sále MUDr. Fürsta
Beseda RNDr. Jiřího Grygara, 

CSc., astronoma, našeho předního vědce, 
známého popularizátora astronomie 
a astrofyziky, čestného předsedy České 
astronomické společnosti, laureáta řady 
prestižních cen a autora mnoha knih.
Pořádá: Jaroslav Šaroun s rodinou ve 
spolupráci s Městem Dobřichovice

4. května od 16:30 ve velkém 
sále na zámku
Vernisáž výstavy 
výtvarných prací dětí ze ZUŠ 
Dobřichovice

Výstava potrvá do 14. května. V rámci 
výstavy proběhne soutěž na téma moje 
zájmy. Otevřeno denně od 10:00 do 
20:00. Pořádá: ZUŠ Dobřichovice

9. května, v sobotu 8:00 – 
12:00 u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Sezóna farmářských trhů začíná. Již 
pátým rokem si budete moci přijít pro 
oblíbené jogurty, uzeniny, maso, vejce, 
kávu, víno, spoustu sazenic zeleniny 
i květin. Známí i noví pěstitelé a výrobci 
výrobků, u nichž si můžete být jisti jejich 
původem. www.dobrichovicketrhy.cz
Pořádá: Město Dobřichovice

9. května, v sobotu Na Víru 
u řeky Dračí lodě

Závod bude vypsán pro nejméně 16 
posádek se 20 členy, o řízení se postarají 
profesionální kormidelníci z České 
asociace dračích lodí, mezi nimiž jsou 
mistři Evropy i světa. Registrace na www.
dracilode-dobrichovice.cz. Výtěžek bude 
věnován dennímu stacionáři Náruč.
Pořádá: M. Ostrýt tel. 774558904, ve 
spolupráci s Městem Dobřichovice
dračích ou mistři Evropy a světa.

16. května, v sobotu 9:30 
na zámku. Dobřichovický 
půlmaraton a Dobřichovická 
degustační míle

www.dobrichovice.cz (více informací 
v úvodním slovu starosty a v článku 
o degustační míli)
Pořádá: Město Dobřichovice

Josef Klíma rozmlouvá se spisovatelkou Ludmilou Vaňkovou

Josef Klíma se sestrami Martou a Tenou
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ŘEVNICE

Mary Pickford – příběh lásky
Tato originální muzikálová jednoaktovka 
s  dobrou dvacítkou dobových šlágrů je volně 
inspirována cestou kolem světa, kterou Mary 
podnikla s další holywoodskou hvězdou Dougla-
sem Fairbanksem. V roce 1926 dokonce navštívili 
i Československo.

Účinkují: Vladimír Truc – klavírní doprovod, 
Anna Dushkina, Ludmila Trmalová a  Vladimír 
Franta – zpěv

Koná se v  sále řevnického Zámečku v  neděli 
17. května od 18 hodin.                             VS

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz. Otevírací doba 
galerie i  kavárny je v  úterý-sobota 9-19 hodin, 
v neděli 10-17 hodin, v pondělí je zavřeno.
Modrý domeček Řevnice Vás srdečně zve na 
besedu s  oblíbeným MVDr. Zdeňkem Valešem. 
Téma přednášky spojené s besedou je “POZNÁME 
JE PODLE PEŘÍ”. Akce se koná v prostorách kavárny 
Modrý domeček v úterý 5. května 2015 od 19.00.

V pátek 8. května 2015 bude potom následo-
vat vycházka v  rámci mezinárodní akce: Vítání 
ptačího zpěvu. Sraz je v  Řevnicích v  7.00 na 
Palackého náměstí u lávky.

MH

Letopisecká komise při Městském úřadu Řevnice 
ve spolupráci s  Městským kulturním střediskem 
a  kavárnou Modrý domeček Vás srdečně zvou 
na tradiční posezení nad kronikami, které se 
koná v úterý 19. května 2015 od 19.00 v kavárně 
Modrý domeček. Tématem letošního setkání 
bude přednáška MUDr. Jindřicha Königa spojená 
s výstavou: 70 LET OD KONCE II. SVĚTOVÉ VÁLKY 
SE ZAMĚŘENÍM NA ŘEVNICE.

Milým a  vzácným hostem večera bude spi-
sovatelka paní Ludmila Vaňková – Paukertová, 
přímá účastnice událostí v  Řevnicích. Prom-
luví zde o  svých zážitcích z  doby konce druhé 
svétové války. Na výstavě budou k vidění dobové 
fotografie a  dokumenty, zejména z  roku 1945. 
Přednáška i  výstava budou přístupné široké 
veřejnosti, která může doplnit některá fakta 
a přinést na ukázku další fotodokumentaci.

Těšíme se na Vás v kavárně Modrý domeček.

Kino Řevnice: květen 2015
1. pátek / 20:00 / Tři srdce, 90 Kč
2. sobota / 15:30 / Ovečka Shaun ve filmu, 100 Kč
20:00 / Divočina, 100 Kč
5. úterý / Jsem sestra Arnošta Lustiga – Terezín-
ská poezie
6. středa / 20:00 / 1001 gramů, 90 Kč
8. pátek / 20:00 / Město 44
9. sobota / 15:30 / Píseň moře, 80 Kč
20:00 / Králova zahradnice, 110 Kč
13. středa / 20:00 / Proti přírodě, 80 Kč
15. pátek / 19:00 / Vystoupení akrobatické jógy + 
vegetariánský raut
16. sobota / 15:30 / Avengers, 110 Kč
20:00 / Dejte mi pokoj, 110 Kč
20. středa / 20:00 / Klub rváčů, 80 Kč
22. pátek / 20:00 / Avengers, 110 Kč
23. sobota / 15:30 / Malý pán, 100 Kč
20:00 / Život je život, 110 Kč
27. středa / 15:00 (baby-bio) Život je život, 80 Kč
20:00 / Samba, 80 Kč
29. pátek / 20:00 / Ex Machina, 100 Kč
30. sobota / 15:30 / Zvonilka a tvor Netvor, 80 Kč
20:00 / Film na přání

ČERNOŠICE

Jazz Černošice 2015
Již 10. ročník mezinárodního jazzového festi-
valu „Jazz Černošice 2015“ proběhne od středy 
20.5. do soboty 30.5. 2015. Připravena jsou opět 
zvučná jména, namátkou např. Traditional Jazz 
Studio Pavla Smetáčka, Jiří Stivín, Peter Lipa, 
Poogie Bell & Juraj Griglák Company, Zdeněk 
Bína, Otto Hejnic Trio, Sharon Lewis & Jan Kořínek 
Groove atd. Zvláštní pozornost si jistě zaslouží 
společný nedělní koncert Ivy Bittové a  Idy Kela-
rové, které se na jednom pódiu schází zcela vyjí-
mečně.
Program Jazz Černošice 2015
Středa20.  května  / 18.00 / Centrum Vráž / vstup 
zdarma – Jada Band / 19.00 / restaurace Bolleta 
/ vstup zdarma–Trombenik / 19.00 / restaurace 

17. května od 18:00 ve velkém 
sále na zámku
Vernisáž výstavy Čtyři roční 
období. Výtvarné práce dětí 
a teenagerů z výtvarných 
kurzů Martiny Fojtů.

Na klavír zahrají děti z hudebních kurzů 
Muzikuly pod vedením lektorky Mio 
Sakamoto. Výstava potrvá do 28. května. 
Otevřeno denně od 10:00 do 20:00.
Pořádá: M. Fojtů

23. května, v sobotu 8:00 – 
12:00 u zámku pod lípou
Farmářské trhy, www.
dobrichovicketrhy.cz

Pořádá: Město Dobřichovice

23. května, v sobotu, na 
ulici 5. května. Přehlídka 
nejrůznějších modelů 
Chevrolet Corvette 
a motocyklů Harleys, 
orchestr s mažoretkami.

Pořádá: Jiří Geissler

23. května, v sobotu 8:30 – 15h 
na louce u lávky
Hasičský den – 1. ročník 
soutěže o pohár starosty 
města Dobřichovice, který se 
koná v rámci oslav 135 let SDH 
Dobřichovice.

Soutěžit se bude v netradičně pojatém 
hasičském sportu i v jiných zábavných 
disciplínách. Startovné 300 Kč (pojištění), 
potvrzení účasti do 13. května na sdh-
dobrichovice@seznam.cz. Na 13. června 
od 14h hasiči plánují Den s hasiči, který 
se uskuteční na stejném místě. Vítání jsou 
děti s rodiči. Občerstvení a soutěže budou 
součástí dne. Pořádá: SDH Dobřichovice

24. května, v neděli v 18h, 
v kostele sv. Martina a sv. 
Prokopa v Karlíku
Podvečer hudby a poezie: 
Hana Hrachovinová –

– harfa, Marta Hrachovinová – recitace, 
Jaroslav Šaroun – klavír. Na programu 
skladby J. L. Dusíka, J. F. Fischera, M. 
Klusáka, L. Matouška a dalších.
Pořádá: Jaroslav Šaroun ve spolupráci 
s Městem Dobřichovice

29. května, v pátek 18:00 – 
23:00, v kapli sv. Judy Tadeáše
Noc kostelů

Noc kostelů je pozváním všech lidí dobré 
vůle ke společnému setkání a k obje-
vování krásy křesťanských výtvarných 
a architektonických pokladů. www.nock-
ostelu.cz a www.dobrichovice.cz
Pořádá: Farnost Dobřichovice

Připravujeme:

4. června vernisáž výstavy fotografií Jaro-
slava Franty Kamčatské krajiny a obrázky 
z Ruska
Ve dnech 5. a 6. června od 21:00 předsta-
vení Noc Na Karlštejně
6. června Královský průvod
12. června Vítání občánků
13. června Food festival
Divadelní slavnosti

Andrea Kudrnová
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Pod Lípou / vstup zdarma – Ad Hoc Milana Čejky 
/ 19.00 / vinárna U Mitášů / vstup zdarma–Václav 
Tobrman + host / 18.00 / Club Kino / vstup 80,- Kč 
– Chorus Angelus + Canto Carso, Mifun, Colum-
bella

Čtvrtek 21. května / 10.00 / Club Kino–1. 
koncert pro školy / vstup 50,- Kč–Jana Koubková, 
Roman Hampacher, Jan Červenka–Smrt standar-
dismu 11.00 / Club Kino–2. koncert pro školy / 
vstup 50,- Kč–Jana Koubková, Roman Hampacher, 
Jan Červenka–Smrt standardismu 17.00 / Centrum 
Vráž–jazz stan / vstup zdarma–Dech Band ZUŠ 
Černošice, Black Note, Jazzové ozvěny kvartet 
20.00 / Club Kino–vstup 80,- Kč–Jana Koubková, 
Roman Hampacher, Jan Červenka–Smrt standar-
dismu

Pátek 22. května / 16.30 / Centrum Vráž–
pochodová kapela / vstup zdarma–Street Parade 

Mažoretky Zlaté Prahy a  Cotton Brass Marching 
Band Jazz Černošice / 17.00 / Centrum Vráž–jazz 
stan / vstup zdarma–Markéta Zdeňková Kvartet 
17.30 / Club Kino–ulice Karlštejnská–nádraží Čer-
nošice tam a  zpět–pochodová kapela / vstup 
zdarma–Street Parade Mažoretky Zlaté Prahy 
a  Cotton Brass Marching Band Jazz Černošice 
19.00 / Club Kino / vstup 250,- Kč, u  stolu 300,- 
Kč–Big Band VOŠ Milana Svobody, Zdeněk Bína, 
Otto Hejnic Trio, Sharon Lewis & Jan Kořínek 
Groove

Sobota 23. května 10.00 / restaurace 
Bolleta–jazzová snídaně / vstup zdarma–Martina 
Talpová Trio / 19.00 / Club Kino / vstup 250,- Kč, 
u  stolu 300,- Kč–Traditional Jazz Studio Pavla 
Smetáčka, Jiří Stivín–2 generace v  jazzu, Peter 
Lipa, Poogie Bell & Juraj Griglák Company 
neděle 24. května / 19.00 / Club Kino / vstup 300,- 

Kč–Iva Bittová & Ida Kelarová, Jazz Famelia a hosté 
sobota 30. května / 20.00 / Club Kino–dojazzná / 
vstup 100,- Kč–Mydy Rabycad–Live Electro Swing

Nedělní pohádka Krysáci
Brněnské divadlo Špílberg uvádí ve světové pre-
miéře divadelní inscenaci napsanou na motivy 
známých televizních Večerníčků. Divadelní hra, 
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P r o d e j  s l e p i č e k
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, oznamuje svým zákazníkům, 

že opět prodává slepičky snáškových plemen 
Tetra hnědá a Dominant – černý, modrý, žlutý, bílý a kropenatý.

Stáří 14 – 19 týdnů. Cena  149 - 180 Kč/ ks dle stáří. 
Prodáváme slepičky pouze z našeho chovu!

Prodej se uskuteční ve dnech 5. května a  22. června 2015
Dobřichovice – u Městského úřadu od 14.20 hod.

Při prodeji slepiček provádíme také výkup králičích kožek
– cena dle poptávky. 

Případné bližší informace: Po-Pá 9.00-16.00 hodin
na telefonu 601-576270, 606-550204 nebo 728-605840

Základní škola Dobřichovice přijme od září 2015 

učitele pro 1. stupeň 
a speciálního pedagoga. 
Podrobné informace na tel. čísle 25771-1149 
nebo 731-521886.

K o u p í m  p o l e ,  l o u k y , 
z a h r a d y  d o  6 0  K č / m 2

Te l e f o n  6 0 3  4 4 2  4 7 4 .

Internet pro veřejnost
Nemáte doma Internet?
Prodáváte, nebo kupujete?
Hledáte aktuální nabídky práce?
Využijte INTERNET OFFICE Dobřichovice!

Od června budou mít občané Dobřichovic nově možnost volného přístupu k Internetu 
a to v prostorách Dobřichovického Domku. Za jednorázový poplatek si kdokoliv bude moci 
informace nejen vyhledat, ale také vytisknout a odnést, k dispozici bude PC s připojením 
k Internetu a čb tiskárna. Pro všechny, kteří se ještě na Internetu sami neorientují, bude na 
místě k dispozici poradenská služba, s jejíž pomocí to zvládne i úplný začátečník.
Děti do 12 let a senioři nad 60 let mají službu ZDARMA.
Provozovatel: Spolek Do-Do a PC Akademie.
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Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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jejímž základním poznáním je zjištění, že i tato roz-
tomilá zvířátka člověkem určená pouze k  derati-
zaci mají také svou duši a svoje problémy a dokáží 
nejen ohlodat vše, na co přijdou, ale taktéž se 
radovat, smát se a  plakat a  dokonce i  milovat. 
Objevuje divákům zcela nový svět, kde přátel-
ství není jen pouhým slovem. Každodenní ubíje-
jící venkovskou všednost na skládce ruší jen pravi-
delná zavážka, kdy se na hlavy nebohých krysáků 
sesypou tuny odpadků z  okolí. Spolu s  jednou 
takovou zavážkou však do jejich života náhle 
jako blesk s  čistého nebe vpadne Eda. Labora-
torní potkan z Prahy. S jeho příchodem přichází na 
skládku nový život plný vzrušujících dobrodruž-
ství a objevů. Velkoměstský, laboratorními pokusy 
zocelený Eda imponuje Hodaně svým šarmem, 
znalostmi a  dovednostmi a  především lehkostí 
s jakou překonává všechny problémy. Hodana zjiš-
ťuje jak fádní a nenaplněný byl doposud její život 
a přátelství s Edou pomalu přechází v  lásku. Rov-
nocennou součástí představení jsou písničky, 
které napsal Miroslav Wanek ze skupiny „Už jsme 
doma“.

Srdečně zveme v  neděli 31. května od 16.00 
do Club Kina Černošice. Jednotné vstupné 70 Kč.

PB

MNÍŠEK POD BRDY

Městské kulturní středisko, telefon 318-592280 
Bližší informace k akcím na www.mnisek.cz 

Neděle 17. května 2015. Od 15.00 hodin se 
koná v klášteře barokního areálu Skalka vernisáž 
výstavy FOTOGRAFIE Antonína Hübschmanna 
a Miroslava Podhrázského.

V neděli 17. května 2015 se od 16.30 koná ver-
nisáž další výstavy, tentokrát v kostelíku sv. Maří 
Magdalény v barokním areálu Skalka, a to výstavy 
OBRAZY Františky Janečkové. 

Výstavy na Skalce jsou přístupné v sobotu, 
neděli a svátek od 10 do 17 hodin, jinak po 
dohodě se správcem areálu na telefonu kultur-
ního střediska Mníšek pod Brdy. 

sobota 9. a 26. 5. od 8 – 12 hod.


